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Regionfullmäktige   
 
Tid och plats 09:00-17.45, Expohallen, Munken, Timmernabbsvägen 2, Mönsterås 
Beslutande 
 

Jonas Erlandsson (S), ordförande §§ 114–121, 123–158 
Anders Andersson (KD), vice ordförande §§ 114–121, 123–139, ordförande § 122 
Angelica Katsanidou (S) 
Per Wimarsson (S) 
Malin Wimmerström (S) 
Åke Jägerö (S) 
Rosie Folkesson (S) 
Mattias Wärnsberg (S) 
Lena Persson (S), ersättare för Cecilia Hammar (S) 
Peter Vretlund (S) §§ 114–147 
Rickard Bäck (S), ersättare för Lejla Radovic (S) §§ 114–156 
Elin Sejnehed (S) 
Martina Aronsson (S) 
Maria Ixcot Nilsson (S) 
Henrik Nilsson Bokor (S) 
Mattias Adolfson (S) 
Malin Anell (S) 
Mårten Ekblad (S), ersättare för Anders Henriksson (S) 
Ing-Marie Karlsson (S) 
Bodil Liedberg Jönsson (S), ersättare för Sara-Lisa Ekedahl (S) 
Steve Sjögren (S) 
Lasse Johansson (S) 
Ilko Corkovic (S) 
Marie Johansson (S), ersättare för Per-Olof Johansson (S) 
Kristina Sjöström (S) §§ 114–156 
Karin Helmersson (C) 
Joachim Starck (C) 
Magnus Danlid (C) §§ 114–152 
Kerstin Karlström (C), ersättare för Mahmoud Al Mokdad (C) 
Anna Lundgren (C) 
Emmy Ahlstedt (C) 
Lena Granath (V) 
Daniel Ståhl (V) 
Jonny Andersson (V) 
Jan Martinsson (V) 
Sara Kånåhols (V) 
Malin Sjölander (M) 
Emil Jörgensen (M), ersättare för Elin Sjölander Landerdahl (M) 
Åsa Ottosson (M) 
Robin Hanzl (M) 
Lennart Hellström (M) 
Pär-Gustav Johansson (M) 
Daniel Lindvall (M) 
Sven Sparavec (M) 
Emma Lilliehorn (M) 
Monica Ljungdahl (M) 
Carl Dahlin (M) §§ 114–157 
Eila Medin (M) 
Jimmy Loord (KD) 
Maud Ärlebrant (KD) 
Gudrun Brunegård (KD) 
Madeleine Rosenqvist (KD), ersättare för Anders Andersson (KD) §§ 140–158 
Rebecka Englund (KD), ersättare för Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
Margreth Johansson (KD) 
Arne Sjöberg (KD) 
Marwin Johansson (KD) 
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 Martin Kirchberg (SD) 
Bo Karlsson (SD) 
Sune Olsson (SD), ersättare för Leif Gustafsson (SD) 
Erik Arvidsson (SD) 
Anne-Marie Norman (SD) 
Anni Juhl Nielsen (SD) 
Micael Foghagen (SD), ersättare för Michael Erlandsson (SD) §§ 121–158 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
Claus Zaar (SD) 
Göran Gustafsson (SD) 
Petra Gustafsson (SD) 
Göran Bågenholm (SD) 

Övriga Carl-Wiktor Svensson (KD), regionråd 
Tuulikki Åkesson, ordförande Region Kalmar läns revisorer § 118 
Kari Aartojärvi, Sirona AB § 118 
Ingeborg Eriksson, regiondirektör 
Ann-Sofie Hedenstein, kanslidirektör 
Moa Rosholm, regionsekreterare 
Johan Jarl, regionsekreterare 

   

Justering Sker digitalt. 
 
 
Paragrafer 114–158  

 
  

Ordförande Jonas Erlandsson (S) §§ 114–121, 123–158 
 
Anders Andersson (KD) § 122 
 

 

Justerare Jan Martinsson (V) Claus Zaar (SD)  
  
Sekreterare Johan Jarl 
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§ 114  Ärendenummer RS 2024/12 

Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner föredragningslistan. 
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§ 115  Ärendenummer RS 2024/12 

Val av justerare 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Jan Martinsson (V) och Claus Zaar (SD) att 
tillsammans med ordförande justera mötets protokoll. 
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§ 116  Ärendenummer RS 2024/457 

Anmälan av inkomna interpellationer och frågor 2024 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att inkomna interpellationer och frågor får 
ställas. 

Bakgrund 
Inför mötet har följande interpellationer inkommit: 

1. Vad görs för att förbättra arbetsmiljön vid kvinnokliniken i 
Västervik, ställd av Maud Ärlebrant (KD) (RS 2024/1241). 

2. Arbetsmiljön vid kvinnokliniken i Västervik, ställd av Bo Karlsson 
(SD) (RS 2024/1247). 

3. Klimakterieutbildning – en friskvårdssatsning, ställd av Margreth 
Johansson (KD) (RS 2024/1293). 

4. Mycket är bra – mycket kan bli bättre, ställd av Jimmy Loord (KD) 
(RS 2024/1292). 

5. Kommer Region Kalmar län söka stöd av de nationella 
utvecklingsteamen, ställd av Jimmy Loord (KD) (RS 2024/1314). 

6. Hur hanterar regionen de långa kötiderna till BUP, ställd av Anni 
Juhl Nielsen (SD) (RS 2024/1342). 

7. Regionen kulturresor och kulturresmål, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2024/1358). 

8. Nära vård på riktigt, ställd av Malin Sjölander (M) (RS 2024/1359). 
9. Säkerställ fortsatt flygförbindelse till Stockholm, ställd av Martin 

Kirchberg (SD) (RS 2024/1363). 
10. Vad gör regionen efter Folkbildningsrådets beslut att dra in bidraget 

till Ibn Rushd, ställd av Robin Hanzl (M) (RS 2024/1361). 
11. Hur ska Region Kalmar län upprätthålla patientsäkerheten, ställd av 

Monica Ljungdahl (M) (RS 2024/1362). 
12. Uppföljning av Fossilbränslefri region 2030, ställd av Martin 

Kirchberg (SD) (RS 2024/1364). 
13. Bemanning av ambulansen i glesbygd, ställd av Emma Lilliehorn 

(M) (RS 2024/1371). 
14. Hur motiverar du den svällande administrationen, ställd av Claus 

Zaar (SD) (RS 2024/1369). 
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15. Är bussar på biodrivmedel verkligen fossilbränslefria, ställd av 
Martin Kirchberg (SD) (RS 2024/1370). 

16. Användning av partistöd, ställd av Martin Kirchberg (SD) (RS 
2024/1373). 

--- 
Därutöver besvaras följande uppskjutna interpellationer från 
regionfullmäktige den 5 juni 2024: 

1. När öppnar den palliativa avdelningen på Västerviks sjukhus, ställd 
av Åsa Ottosson (M) (RS 2024/608). 

2. Tillgängligheten på folkhögskolorna, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2024/889). 

3. Varför avlövar ni Oskarshamns sjukhus, ställd av Anni Juhl Nielsen 
(SD) (RS 2024/893). 

--- 
Följande fråga har inkommit: 

1. Kameraövervakning på tåg och bussar, ställd av Malin Sjölander (M) 
(RS 2024/1380). 
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§ 117  Ärendenummer RS 2024/307 

Svar på medborgarförslag om tandläkarbesök för 
pensionärer vartannat år till en reducerad kostnad 

Beslut 
Regionfullmäktige avslår medborgarförslaget om tandläkarbesök för 
pensionärer vartannat år till reducerad kostnad. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att pensionärer 
bosatta i Kalmar län ska få möjlighet till ett tandläkarbesök vartannat år till 
en reducerad kostnad. 

Yttrande 
Den offentliga tandvården som bedrivs i Region Kalmar läns regi, 
Folktandvården, ska enligt tandvårdslagen planeras på ett sådant sätt att 
innevånarnas behov av tandvård ska tillgodoses. Lagen definierar också 
vilka grupper av befolkningen som ska ges särskild uppmärksamhet inom 
tandvården.  Folktandvården kallar sina patientgrupper till undersökning 
efter en beslutad prioriteringsordning och patientens vårdbehov. Att erbjuda 
pensionärer som grupp ett tandläkarbesök vartannat år, utan att ta hänsyn till 
det individuella vårdbehovet kan därför inte anses vara en tandvård planerad 
utifrån befolkningens behov och därmed inte i enlighet med vare sig 
tandvårdslagen eller Folktandvårdens prioriteringsordning. 
Folktandvårdens avgifter regleras i 15 a § Tandvårdslagen (1985:125). Av 
lagen framgår att från och med det år personen fyller 24 år får regionen ta ut 
vårdavgifter enligt de grunder som regionfullmäktige bestämmer, om inte 
något annat är särskilt föreskrivet. Den avgiftsbelagda tandvården finansieras 
genom patientavgifter samt ersättning från det statliga tandvårdsstödet (lag 
om statligt tandvårdsstöd (2008:145). I det statliga tandvårdsstödet har idag 
patienter över 65 år ett högre ekonomiskt stöd, 600 kronor årligen alternativt 
1200 kronor vartannat år jämfört med 300 respektive 600 kronor. Det finns 
även ett särskilt tandvårdsbidrag att söka för personer som har en sjukdom 
eller funktionsnedsättning som innebär en risk för försämrad munhälsa på 
600 kronor per halvår. 
Folktandvården ska verka konkurrensneutralt och en subvention av regionala 
skattemedel för vissa grupper får därmed inte ske. En hantering i linje med 
medborgarförslaget skulle innebära en subvention till en kostnad av cirka 30 
miljoner kronor årligen och utöver att det inte är förenligt med 
konkurrensneutraliteten skulle det även innebära svårigheter avseende 
finansiering av Folktandvårdens verksamhet i stort. 

7Comfact Signature Referensnummer: 1812976



Region Kalmar län 
Datum 
2024-09-26 

 
 

 

 

Mot bakgrund av ovanstående föreslås att regionfullmäktige avslår 
medborgarförslaget. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 180 den 11 september 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår medborgarförslaget om tandläkarbesök för 
pensionärer vartannat år till reducerad kostnad”. 

Överläggning 
Under överläggningen informerar förslagsställaren kort om förslaget. 
--- 
Emmy Ahlstedt (C) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 180 den 11 september 2024. 
2. Medborgarförslag - Tandläkarbesök för pensionärer vartannat år till 

en reducerad kostnad. 
 
Expedierat till: Förslagsställaren 
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§ 118  Ärendenummer RS 2024/91 

Information från regionens revisorer 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

Bakgrund 
Regionens revisorer informerar om genomförd granskning av 
budgetprocessen i Region Kalmar län. 
--- 

Föredragande 
Tuulikki Åkesson, ordförande Region Kalmar läns revisorer 
Kari Aartojärvi, Sirona AB 
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§ 119  Ärendenummer RS 2024/239 

Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023–2033 

Beslut 
Regionfullmäktige antar Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023–
2033, med följande tillägg: 

• En cykelväg mellan Halltorp (Kalmar kommun) och Söderåkra lyfts 
in i den regionala cykelinfrastrukturplanen för 2023–2033. 

Bakgrund 
Den 25 april 2024, § 57, återremitterade regionfullmäktige Regional 
Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023–2033 genom en 
minoritetsåterremiss. Syftet med återremissen var att utifrån de förslag som 
Moderaterna, Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna avgett i 
regionstyrelsen se över cykelinfrastrukturplanen innan den antas. 
På regionstyrelsens sammanträde den 26 mars föreslog sammanfattningsvis 
Moderaterna och Kristdemokraterna att regionen, i dialog med kommuner 
och Trafikverket, kompletterar cykelinfrastrukturplanen med flera lämpliga 
vägar/vägavsnitt för vägtypen bygdeväg. 
På regionstyrelsens sammanträde föreslog även Sverigedemokraterna att en 
cykelväg mellan Halltorp och Söderåkra lyfts in i cykelinfrastrukturplanen. 
Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023 – 2033 har med anledning 
av återremissen setts över på nytt. Cykelinfrastrukturplanens syfte är att 
identifiera vilka sträckor längs statlig regional infrastruktur i Kalmar län som 
skapar en sammanbindande funktion för vardagsresande och som därmed 
ska byggas ut med cykelinfrastruktur. Vilken typ av cykelinfrastruktur som 
byggs hanteras i kommande utredningsskeden. En bygdeväg eller annan typ 
av enklare och billigare åtgärd skulle kunna vara ett alternativ där det 
bedöms möjligt ur ett trafiksäkerhetsperspektiv. Dock går planens sträckor 
till största del vid högtrafikerade stråk. För en oskyddad trafikant är en 
separat cykelväg i någon form den tryggaste åtgärden och kommer att vara 
utgångspunkten för utredning av föreslagna sträckor i planen. 
En cykelväg mellan Halltorp och Söderåkra kan bli aktuell som objekt i 
framtida cykelinfrastrukturplaner. I samband med planering av nya anstalten 
i Halltorp bör kommunerna se över möjliga anslutningar till verksamheten 
och förbereda planeringsunderlag för dess möjliga genomförande. 
--- 
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Regionstyrelsen lämnade § 145 den 11 juni 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige antar Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023–
2033”. 

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 

1. Karin Helmersson (C) och Malin Anell (S) föreslår att 
regionfullmäktige ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 

2. Martin Kirchberg (SD) föreslår att regionfullmäktige ska göra 
följande tillägg till regionstyrelsens förslag: 
”En cykelväg mellan Halltorp (Kalmar kommun) och Söderåkra lyfts 
in i den regionala cykelinfrastrukturplanen för 2023–2033.” 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande först om regionfullmäktige 
beslutar enligt Karin Helmerssons (C) och Malin Anells (S) förslag, och 
finner att så är fallet. 
--- 
Ordförande frågar därefter om regionfullmäktige beslutar enligt Martin 
Kirchbergs (SD) tilläggsförslag, och finner att så är fallet. 
Protokollsanteckning 
Pär-Gustav Johansson (M) och regionrådet Carl-Wiktor Svensson (KD) 
lämnar följande protokollsanteckning: 
”Vi beklagar att majoritetspartierna inte behandlat ärendet i enlighet med 
vårt återremissyrkande. Regionfullmäktige beslutade i april att återremittera 
ärendet då vi inte ansåg att "RS på ett djupgående sätt har analyserat 
oppositionens yrkanden. Därför vill vi ge RS en ny chans att komplettera 
förslaget till regional cykelinfrastrukturplan". Nu knappt två månader sedan 
kommer ärendet tillbaka utan någon djupare analys. 
Återremissyrkandet var ett resultat av att majoritetspartierna röstade nej till 
vårt förslag om att, i dialog med kommuner och Trafikverket, komplettera 
cykel infrastrukturplanen med flera lämpliga vägar/vägavsnitt för vägtypen 
bygdeväg. 
Som svar på återremissen har ärendet endast kompletterats med en skrivning 
i beslutsformuleringen om att "Vilken typ av cykelinfrastruktur som byggs 
hanteras i kommande utredningsskeden. En bygdeväg eller annan typ av 
enklare och billigare åtgärd skulle kunna vara ett alternativ där det bedöms 
möjligt ur ett trafiksäkerhetsperspektiv.". Själva Cykelinfrastrukturplanen är 
helt oförändrad, trots att regionfullmäktige beslutat att komplettera denna. 
Det visar med all önskvärd tydlighet att majoritetspartierna inte tagit 
regionfullmäktiges beslut på allvar, något vi alltså vill markera emot genom 
denna protokollsanteckning. 
Vi vidhåller att många av statens vägar är lågtrafikerade och därmed 
lämpliga för bygdevägar. Detta vore ett effektivt sätt att kombinera 
underhållsåtgärder med trafiksäkerhetshöjande åtgärder.” 
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Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 145 den 11 juni 2024. 
2. Protokollsutdrag från regionfullmäktige § 57 den 25 april 2024. 
3. Regional Cykelinfrastruktur Kalmar län 2023–2033.  

 
Expedierat till: Regionala utvecklingsnämnden 
  Regional utvecklingsdirektör 
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§ 120  Ärendenummer RS 2024/1135 

Regional biblioteksplan 2025–2028 

Beslut 
Regionfullmäktige antar Regional biblioteksplan 2025–2028. 

Bakgrund 
Biblioteksutvecklings övergripande uppdrag beskrivs i bibliotekslagen 
(2013:801) § 11: Varje region och de kommuner som inte ingår i en region 
ska bedriva regional biblioteksverksamhet med syfte att främja samarbete, 
verksamhetsutveckling och kvalitet när det gäller de folkbibliotek som är 
verksamma i länet. 
I enlighet med § 17 i bibliotekslagen ska kommuner och regioner anta 
biblioteksplaner för sin verksamhet på biblioteksområdet. Nuvarande 
Regional biblioteksplan sträcker sig till och med 2024, varför en ny 
biblioteksplan har tagits fram för 2025–2028. 
Vidare bör biblioteksplanen övergripande beskriva: 

• Prioriteringar i verksamheten, på ett sätt som är lätt för invånarna att 
förstå. 

• Förflyttningar som biblioteksverksamheten ska göra under perioden. 

• Visionen för den regionala biblioteksverksamhetens roll i länet och 
för invånarna. 

• Hur den förhåller sig till andra styrdokument på olika nivåer och till 
flera lagar som berör bibliotekens verksamheters samarbeten med 
andra bibliotek. 

I den regionala biblioteksplanen 2025–2028 återfinns fyra fokusområden: 

• Språk- och läsfrämjande 

• Digital delaktighet 

• Tillgänglighet 

• Samverkan 
Förslaget till Regional biblioteksplan 2025–2028 har varit på remiss under 
12 december 2023–29 april 2024. Efter remissperioden har mindre 
justeringar gjorts i biblioteksplanen. I yttrandena framfördes synpunkter 
gällande tydliggörande av kvalitet som begrepp, skolbibliotekens utveckling, 
utökning av detaljerade skrivningar runt insatser och aktiviteter under 
planperioden samt breddad redovisning av Biblioteksutvecklings arbete. 
---  
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Ärendet har behandlats av regionala utvecklingsnämnden § 147 den 21 
augusti 2024. Nämnden föreslog regionfullmäktige att anta Regional 
biblioteksplan 2025–2028. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 183 den 11 september 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige antar Regional biblioteksplan 2025–2028”. 

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag:  

1. Martin Kirchberg (SD) föreslår att regionstyrelsen återremitterar 
ärendet med syftet att: 

• Ta bort referenser till specifika internationella konventioner och 
avtal som implementerats i svensk lag men som inte ingår i 
bibliotekslagen. 

• Arbeta om planen så att den beskriver hur Region Kalmar län 
avser att ”främja samarbete, verksamhetsutveckling och kvalitet 
när det gäller de folkbibliotek som är verksamma i länet”. 

2. Malin Anell (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag och avslå Martin Kirchbergs (SD) förslag till 
återremiss. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande först om regionfullmäktige 
beslutar att ärendet ska avgöras vid mötet eller återremitteras enligt Martin 
Kirchbergs (SD) förslag. Han finner att ärendet ska avgöras vid mötet. 
--- 
Ordförande frågar därefter om regionfullmäktige beslutar enligt Malin 
Anells (S) förslag, och finner att så är fallet. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 183 den 11 september 2024. 
2. Protokollsutdrag från regionala utvecklingsnämnden § 147 den 28 

augusti 2024. 
3. Regional biblioteksplan 2025–2028. 

 
Expedierat till: Regionala utvecklingsnämnden 
  Regional utvecklingsdirektör 
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§ 121  Ärendenummer RS 2024/1136 

Förlängning av Regionalt serviceprogram för Kalmar 
län 2020–2024 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att förlänga giltighetstiden för Regionalt 
serviceprogram för Kalmar län 2020–2024 till och med år 2025. 

Bakgrund 
I regeringens Nationella strategi för hållbar regional utveckling 2021–2030 
är skapandet av likvärdiga möjligheter till boende, arbete och välfärd över 
hela landet ett av fyra strategiska fokusområden för den regionala 
utvecklingspolitiken. En av de utpekade prioriteringarna inom detta område 
är att säkerställa god tillgång till kommersiell och offentlig service. 
För att främja tillgängligheten till kommersiell och viss offentlig service i 
våra landsbygder erbjuds regionerna att ta fram regionala serviceprogram. 
Syftet med de regionala serviceprogrammen är att samordna insatser och 
aktörer i arbetet samt att ge underlag för prioritering av stöd till kommersiell 
service. 
Tillväxtverket har på uppdrag av regeringen tagit fram ett metodstöd för att 
ge stöd och vägledning i framtagande och genomförande av regionala 
serviceprogram 2022–2030. Under 2024 genomförs också en revidering av 
Förordning (2000:284) om stöd till kommersiell service. Den nya 
förordningen kommer att träda i kraft vid årsskiftet 2024/2025. 
Region Kalmar läns nuvarande regionala serviceprogram gäller för perioden 
2020 – 2024. Region Kalmar län lämnar stöd i form av investeringsbidrag, 
servicebidrag, hemsändningsbidrag och särskilt driftstöd i sårbara och utsatta 
lägen. En revidering av det nuvarande programmet pågår.  
Under revideringen av programmet har dialoger hållits med kommunerna. I 
dessa framkom att vissa kommuner behöver längre remisstid än vad den 
ursprungliga tidsplanen rymt. För att möta detta behov och bättre 
synkronisera det nya regionala serviceprogrammet med den nya 
förordningen, föreslås att giltighetstiden för Regionalt serviceprogram för 
Kalmar län 2020–2024 förlängs till och med år 2025. 
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--- 
Ärendet har behandlats av regionala utvecklingsnämnden § 148 den 21 
augusti 2024. Nämnden föreslog regionfullmäktige att förlänga 
giltighetstiden för Regionalt serviceprogram för Kalmar län 2020–2024 till 
och med år 2025. 
Regionstyrelsen lämnade § 184 den 11 september 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att förlänga giltighetstiden för Regionalt 
serviceprogram för Kalmar län 2020 – 2024 till och med år 2025”. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 184 den 11 september 2024. 
2. Protokollsutdrag från regionala utvecklingsnämnden § 148 den 21 

augusti 2024. 
3. Regionalt serviceprogram för Kalmar län 2020–2024. 

 
Expedierat till: Regionala utvecklingsnämnden 
  Regional utvecklingsdirektör 
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§ 122  Ärendenummer RS 2024/264 

Partistöd och ungdomspolitiskt stöd 2023, redovisning 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner redovisningarna av partistöd för 2023. 

Bakgrund 
Enligt Regler för kommunalt partistöd ska en mottagare av partistöd årligen 
lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet har använts för det 
ändamål som anges i 4 kap 29 § första stycket kommunallagen. Till 
redovisningen ska fogas ett granskningsintyg. 
Redovisningen ska lämnas till regionfullmäktige senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång, alltså den 30 juni. Om redovisning enligt 4 
kap 31 § andra stycket kommunallagen inte lämnats in inom föreskriven tid 
utbetalas inget stöd för nästkommande år. 
--- 
Centerpartiet, Kristdemokraterna, Liberalerna, Moderaterna, 
Socialdemokraterna, Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet har inkommit 
med redovisningar av partistöd för 2023. Redovisningarna har inkommit i 
föreskriven tid och uppfyller formkraven. Föreslås utifrån detta att 
regionfullmäktige godkänner redovisningarna för partistöd för 2023. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 181 den 11 september 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige godkänner redovisningarna av partistöd för 2023”. 

Överläggning 
Under ärendets behandling är vice ordförande Anders Andersson (KD) 
ordförande för mötet. 
Under ärendet ajourneras mötet mellan 10.20-10.45 för överläggningar. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckning 
Tjänstgörande ordförande Anders Andersson (KD) har kommit överens med 
ordinarie ordförande Jonas Erlandsson (S) om följande notering till 
protokollet: 
”Inför kommande mandatperiod kommer frågor runt partistöd gällande 
öppenhet och transparens finnas med i diskussioner mellan partierna med 
kommunallagen som grund.” 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 181 den 11 september 2024. 
2. Redovisning av partistöd och ungdomspolitiskt verksamhetsstöd 

2023 för: 
a. Centerpartiet 
b. Kristdemokraterna 
c. Liberalerna 
d. Moderaterna 
e. Socialdemokraterna 
f. Sverigedemokraterna 
g. Vänsterpartiet 

 
Expedierat till: Ekonomidirektör 
  Kanslidirektör 
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§ 123  Ärendenummer RS 2024/5 

Anslag för revisorerna 2025 

Beslut 
Regionfullmäktige fastställer revisorernas anslag för 2025 till 4 835 000 
kronor. 
Beslutet överlämnas till regionstyrelsens budgetberedning för inarbetande i 
kommande regionplan. 

Bakgrund 
Enligt kommunallagen 8 § kap 11 ska regionfullmäktiges presidium bereda 
förslag till budget för revisorerna inför regionfullmäktiges beslut. 
Regionfullmäktiges presidium har i skrivelse daterad den 5 augusti 2024 
föreslagit att regionfullmäktige ska fastställa revisorernas anslag för 2025 till 
4 835 000 kronor, samt att beslutet ska överlämnas till regionstyrelsens 
budgetberedning för inarbetande i kommande regionplan. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium daterad den 5 augusti 

2024. 
2. Protokollsutdrag från Region Kalmar läns revisorer § 85 den 12 juni 

2024. 
3. Regionrevisorernas budgetäskande för verksamhetsåret 2025. 

 
Expedierat till: Regionstyrelsens budgetberedning 
  Region Kalmar läns revisorer 
  Ekonomidirektör 
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§ 124  Ärendenummer RS 2024/554 

Svar på motion om 
osteoporosmottagning/osteoporoskoordinatörer 

Beslut 
Regionfullmäktige avslår motion om 
osteoporosmottagning/osteoporoskoordinatörer. 

Reservation 
Samtliga ledamöter från M reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Bakgrund 
Lennart Hellström (M), Malin Sjölander (M), Monica Ljungdahl (M), Sven 
Sparavec (M) och Robin Hanzl (M) har lämnat in en motion angående 
osteoporosmottagning/osteoporoskoordinatörer. De föreslår att hälso- och 
sjukvårdsdirektören och primärvårdsdirektören får i uppdrag att utreda 
möjligheterna för att etablera en sammanhållen frakturkedja med 
frakturkoordinatorer för patienter med benskörhetsfrakturer. 

Yttrande 
I syfte att få en mer jämlik och patientsäker vård har Region Kalmar län, 
inom ramen för kunskapsstyrningen, uppdaterat Kunskapsstödet för 
vårdförloppet kring osteoporos i juni 2023. Kunskapsstödet är riktat mot 
regionens medarbetare och innehåller samlad information och stöd kring 
vårdförloppets process. 
Utöver det har Region Kalmar län också utarbetat ett nytt vårdprogram med 
utgångspunkt från nationella riktlinjer. Vårdprogrammets stöddokument 
publicerades den 1 oktober 2023 och innehåller praktiskt tillämpbara råd för 
utredning, behandling, och uppföljning. Vårdprogrammet syftar även till att 
tydliggöra ansvarsfördelningen mellan olika delar av vården. 
Dessa åtgärder tillsammans bör svara mot det som efterfrågas i motionen, det 
vill säga en bättre och sammanhållen vårdkedja för patienter med 
osteoporos. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 179 den 11 september 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår motion om 
osteoporosmottagning/osteoporoskoordinatörer”. 
--- 
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Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 

1. Mattias Adolfson (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 

2. Lennart Hellström (M), Sven Sparavec (M), Bo Karlsson (SD) och 
Malin Sjölander (M) föreslår att regionfullmäktige ska bifalla 
motionen. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt Mattias Adolfsons (S) förslag eller Lennart Hellströms (M) med fleras 
förslag. Han finner att regionfullmäktige beslutar enligt Mattias Adolfsons 
(S) förslag. 

Reservation 
Samtliga ledamöter från M reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Handlingar 
1. Protokoll från regionstyrelsen § 179 den 11 september 2024. 
2. Motion om osteoporosmottagning/osteoporoskoordinatörer. 

 
Expedierat till: Lennart Hellström (M) 

Malin Sjölander (M) 
Monica Ljungdahl (M) 
Sven Sparavec (M) 
Robin Hanzl (M) 
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§ 125  Ärendenummer RS 2024/218 

Svar på motion om ambulanser till Ukraina 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar motionen om att skänka ambulanser till Ukraina 
med redovisat yttrande. 

Bakgrund 
Carl Dahlin (M) har lämnat in en motion gällande Region Kalmar län och 
möjligheten att proaktivt skicka ambulanser till Ukraina så fort det finns 
fordon som skulle kunna vara aktuella att skicka. 

Yttrande 
Region Kalmar län har bidragit med utrangerad utrustning och material till 
behövande länder under flera års tid utifrån samverkan med 
biståndsorganisationen Human Bridge. Region Kalmar län har precis som 
flera andra regioner valt att vända sig till Myndigheten för samhällsskydd 
och beredskap (MSB) för att den vägen bistå med hjälp till det krigsdrabbade 
Ukraina. Inom MSB finns en enhet som arbetar med insatser till Ukraina. 
MSB kan via EU säkerställa att de ambulanser som skänks också levereras. 
Regionstyrelsens presidium har den 24 juni 2024 beslutat att skänka två 
ambulanser som tagits ur drift till Ukraina. Bilarna bedöms vara uttjänta för 
Region Kalmar läns verksamhet men är besiktade och fullt fungerande. MSB 
hanterar processen med godkännande av donationen och ombesörjer 
leverans. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 176 den 11 september 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar motionen om att skänka ambulanser till 
Ukraina med redovisat yttrande”. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 176 den 11 september 2024. 
2. Motion om ambulanser till Ukraina. 

 
Expedierat till: Carl Dahlin (M) 
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§ 126  Ärendenummer RS 2024/175 

Svar på motion om avgift för språktolk i vården 

Beslut 
Regionfullmäktige avslår motionen om avgift för språktolk i vården. 

Bakgrund 
Martin Kirchberg (SD), Petra Gustafsson (SD), Bo Karlsson (SD), Claus 
Zaar (SD) och Michael Erlandsson (SD) har lämnat in en motion om att 
utarbeta ett system med egenavgift vid språktolkning vid icke-akut vård, så 
att regionens tolkkostnader täcks för de fall där inte annan ersättning för 
tolkningen utgår till regionen och patienten haft uppehållstillstånd i Sverige 
två år eller längre, undantaget de fem nationella minoritetsspråken. I 
motionen ingår även förslag om att regionen ska inhämta underlag från 
Region Blekinge om hur en avgift ska kunna införas. 

Yttrande 
Rätten till tolk regleras i förvaltningslagen. Enligt förvaltningslagen ska 
myndigheter använda tolk och översätta handlingar, om det behövs för att 
den enskilde ska kunna tillvarata sin rätt, förstå ett ärendes innehåll och göra 
sig förstådd. 
Ytterligare regleringar finns i hälso- och sjukvårdslagen samt patientlagen. 
Enligt hälso- och sjukvårdslagen ska vården särskilt tillgodose patientens 
behov av trygghet, kontinuitet och säkerhet, främja goda kontakter mellan 
patienten och hälso- och sjukvårdspersonalen samt vara lätt tillgänglig. I 
kapitel 17 i hälso- och sjukvårdslagen stadgas vilka avgifter som får tas ut av 
patienten. Här finns inte stöd för att ta ut avgift för språktolkning. I 
patientlagen stärks och tydliggörs patientens ställning i vården ytterligare. I 
lagen stadgas bland annat att informationen till patienten ska anpassas till 
mottagarens ålder, mognad, erfarenhet, språkliga bakgrund och andra 
individuella förutsättningar. Hälso- och sjukvården ska så långt som möjligt 
utformas och genomföras i samråd med patienten. Lagen säger även att den 
som ger informationen så långt som möjligt ska försäkra sig att mottagaren 
förstått innehållet och betydelsen, vilket enligt förarbeten innebär att vården 
vid behov bör anlita tolk. 
Tillgången till tolk kan vara avgörande för rätten till vård på lika villkor, 
patientsäkerheten och kvaliteten i vården, när patienter och vårdgivare inte 
kan förstå varandra på samma språk. Tolk kan alltså även vara nödvändigt 
för att hälso- och sjukvårdspersonalen ska kunna säkerställa att de utför sitt 
uppdrag och bland annat ger vård på lika villkor samt att inte 
missuppfattningar ska leda till felaktiga medicinska bedömningar. 
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Vad gäller frågan om kostnader för tolk kan ökade kostnader också 
uppkomma vid felaktiga medicinska bedömningar och förlängd vårdtid, som 
kan bli resultatet om kostnaden för språktolkning i vården läggs på den 
enskilde. Avgifter för språktolk kan även medföra att patienter avstår från att 
söka vård, vilket kan leda till försenad vård och allvarliga följder med detta. 
Inför besvarandet av denna motion har underlag inhämtats från Region 
Blekinge och deras beredning av frågan. 
Regionfullmäktige i Blekinge beslutade den 14 februari 2024 om förändrade 
patientavgifter och införande av tolkavgift för läkarbesök.  Av redovisad 
rättsutredning i ärendet framgår att förslaget till avgifter för tolkning och 
översättning där avgiften läggs på enskild patient och inte vårdinrättning inte 
anses vara i linje med likställighetsprincipen enligt kommunallagen och vård 
på lika villkor. Förslaget röstades dock igenom trots detta. Beslutet om avgift 
för tolk överklagades till förvaltningsrätten i Växjö. Rätten har beslutat om 
inhibition, vilket innebär att tolkavgiften inte får införas innan domstolen har 
prövat frågan. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 177 den 11 september 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår motionen om avgift för språktolk i vården”. 

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 

1. Mattias Adolfson (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 

2. Bo Karlsson (SD) föreslår att regionfullmäktige ska bifalla motionen. 
--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt Mattias Adolfsons (S) förslag eller Bo Karlssons (SD) förslag. Han 
finner att regionfullmäktige beslutar enligt Mattias Adolfsons (S) förslag. 
Omröstning begärs och genomförs enligt följande: 

- Ledamot som röstar enligt Mattias Adolfsons (S) förslag röstar ja. 
- Ledamot som röstar enligt Bo Karlssons (SD) förslag röstar nej. 

Omröstningen får följande resultat: 
Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Per Wimarsson (S) Ja   

Malin Wimmerström (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Rosie Folkesson (S) Ja   

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Lena Persson (S) Ja   
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Peter Vretlund (S) Ja   

Rickard Bäck (S) Ja   

Elin Sejnehed (S) Ja   

Martina Aronsson (S) Ja   

Maria Ixcot Nilsson (S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Malin Anell (S) Ja   

Mårten Ekblad (S) Ja   

Ing-Marie Karlsson (S) Ja   

Bodil Liedberg Jönsson (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Lasse Johansson (S) Ja   

Ilko Corkovic (S) Ja   

Marie Johansson (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Karin Helmersson (C) Ja   

Joachim Starck (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Kerstin Karlström (C) Ja   

Anna Lundgren (C) Ja   

Emmy Ahlstedt (C) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Jonny Andersson (V) Ja   

Jan Martinsson (V) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Malin Sjölander (M)   Avstår 

Emil Jörgensen (M)   Avstår 

Åsa Ottosson (M)   Avstår 

Robin Hanzl (M)   Avstår 

Lennart Hellström (M)   Avstår 

Pär-Gustav Johansson (M)   Avstår 

Daniel Lindvall (M)   Avstår 

Sven Sparavec (M)   Avstår 

Emma Lilliehorn (M)   Avstår 

Monica Ljungdahl (M)   Avstår 
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Carl Dahlin (M)   Avstår 

Eila Medin (M)   Avstår 

Jimmy Loord (KD)   Avstår 

Maud Ärlebrant (KD)   Avstår 

Gudrun Brunegård (KD)   Avstår 

Anders Andersson (KD)   Avstår 

Rebecka Englund (KD)   Avstår 

Margreth Johansson (KD)   Avstår 

Arne Sjöberg (KD)   Avstår 

Marwin Johansson (KD)   Avstår 

Martin Kirchberg (SD)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  

Anne-Marie Norman (SD)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Micael Foghagen (SD)  Nej  

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  

Claus Zaar (SD)  Nej  

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Petra Gustafsson (SD)  Nej  

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat 35 12 20 

Regionfullmäktige beslutar enligt Mattias Adolfsons (S) förslag, med 
resultatet 35 ja, 12 nej och 20 som avstår. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 177 den 11 september 2024. 
2. Motion om att införa avgift för språktolk i vården, ställd av Martin 

Kirchberg (SD), Petra Gustafsson (SD), Bo Karlsson (SD), Claus 
Zaar (SD) och Michael Erlandsson (SD). 

 
Expedierat till: Martin Kirschberg (SD) 

Petra Gustafsson (SD) 
Bo Karlsson (SD) 
Claus Zaar (SD) 
Michael Erlandsson (SD) 
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§ 127  Ärendenummer RS 2024/509 

Svar på motion om tågstopp i anslutning till Kalmar 
Öland Airport 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att besvara motionen om tågstopp i anslutning 
till Kalmar Öland Airport med redovisat yttrande. 

Reservation 
Samtliga ledamöter från M reserverar sig mot för beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Bakgrund 
Carl Dahlin (M) och Daniel Lindwall (M) har lämnat in en motion där de 
föreslår att Region Kalmar län tillsammans med Kalmar kommun och 
Kalmar Öland Airport närmar sig berörd myndighet för att se över 
möjligheterna att få till stånd en tåghållplats längs Kust-till-kust-banan som 
primärt ska tjäna flygplatsen. 

Yttrande  
Ett stopp för tågtrafiken för att betjäna flygplatsen har diskuterats tidigare 
och har tidigare utretts gemensamt av Region Kalmar län, Kalmar kommun 
och Trafikverket. Det förekommer flera aspekter på placeringen av 
mötesstation samt införandet av tillhörande trafik. 
Platsen som sådan är inom ett område som har översvämningsrisk vilket 
skapar stora problem för att anlägga nytt stopp. Etablering av stationen 
skulle även innebära, vilket beskrivs i motionen, stora övriga investeringar 
utöver stationen. 
Rent trafikalt kommer enbart Krösatågen att kunna stanna på en station vid 
flyget. Öresundstågen har en uppbyggnad baserad på funktionen för hela 
stråket, från Malmö till Kalmar. Tillkommande stationer gör att systemet inte 
blir funktionellt. Nya mötesspår behövs för att skapa mer robust trafik för 
både Öresundståg och Krösatåg, men inte vid placeringen vid flyget. 
En problembild är även vilka resenärer som skulle nyttja möjligheten att resa 
med tåg till flygplatsen. Underlaget kan finnas för personer i anslutning till 
Kalmar C där tåget i så fall skulle utgå, men i alla delar utanför en sådan 
radie, även inom Kalmar stad, väljer resenären troligen en direktresa, i stället 
för omvägen via Centralen. Samma resonemang gäller troligen för resenärer 
från väster, där personer med nära tillgång till stationerna längs sträckan 
(exempelvis Nybro och Emmaboda) kan tänkas nyttja tågtrafiken, medan 
övriga resenärer med längre avstånd till stationerna troligen väljer en 
direktresa. 
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Självfinansieringsgraden för tågtrafiken är på 50 procent och antalet 
resenärer som kan vara aktuella för avgångarna från Kalmar Öland Airport 
är troligen för låga för att kunna nå upp till den mängden. 
Därutöver trafikförsörjs Kalmar Öland Airport redan idag med busslinje 402 
med intervallet vart tionde minut. 
Yttrandet har tagits fram av regionala utvecklingsförvaltningen och Kalmar 
länstrafik. 
--- 
Ärendet har behandlats av regionala utvecklingsnämnden § 145 den 21 
augusti och av kollektivtrafiknämnden § 73 den 22 augusti 2024. Respektive 
nämnd föreslog regionfullmäktige att besvara motionen om tågstopp i 
anslutning till Kalmar Öland Airport med redovisat yttrande. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 178 den 11 september 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att besvara motionen om tågstopp i anslutning 
till Kalmar Öland Airport med redovisat yttrande”. 

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 

1. Carl Dahlin (M) föreslår i första hand att regionfullmäktige ska 
återremittera ärendet för genomförande av en åtgärdsvalsstudie. 

2. Carl Dahlin (M) föreslår i andra hand att regionfullmäktige ska 
bifalla motionen. 

3. Peter Vretlund (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag och avslå Carl Dahlins (M) 
återremissyrkande.                          

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande först om regionfullmäktige 
beslutar att ärendet ska avgöras vid mötet eller återremitteras enligt Carl 
Dahlins (M) förslag. Han finner att ärendet ska beslutas vid mötet. 
Omröstning begärs och genomförs enligt följande: 

- Ledamot som röstar för att ärendet ska avgöras vid mötet röstar ja. 
- Ledamot som röstar för att ärendet ska återremitteras enligt Carl 

Dahlins (M) förslag röstar nej. 
Omröstningen får följande resultat: 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Per Wimarsson (S) Ja   

Malin Wimmerström (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Rosie Folkesson (S) Ja   
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Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Lena Persson (S) Ja   

Peter Vretlund (S) Ja   

Rickard Bäck (S) Ja   

Elin Sejnehed (S) Ja   

Martina Aronsson (S) Ja   

Maria Ixcot Nilsson (S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Malin Anell (S) Ja   

Mårten Ekblad (S) Ja   

Ing-Marie Karlsson (S) Ja   

Bodil Liedberg Jönsson (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Lasse Johansson (S) Ja   

Ilko Corkovic (S) Ja   

Marie Johansson (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Karin Helmersson (C) Ja   

Joachim Starck (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Kerstin Karlström (C) Ja   

Anna Lundgren (C) Ja   

Emmy Ahlstedt (C) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Jonny Andersson (V) Ja   

Jan Martinsson (V) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Malin Sjölander (M)  Nej   

Emil Jörgensen (M)  Nej  

Åsa Ottosson (M)  Nej  

Robin Hanzl (M)  Nej  

Lennart Hellström (M)  Nej  

Pär-Gustav Johansson (M)  Nej  

Daniel Lindvall (M)  Nej  

Sven Sparavec (M)  Nej  
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Emma Lilliehorn (M)  Nej  

Monica Ljungdahl (M)  Nej  

Carl Dahlin (M)  Nej  

Eila Medin (M)  Nej  

Jimmy Loord (KD)  Nej  

Maud Ärlebrant (KD)  Nej  

Gudrun Brunegård (KD)  Nej  

Anders Andersson (KD)  Nej  

Rebecka Englund (KD)  Nej  

Margreth Johansson (KD)  Nej  

Arne Sjöberg (KD)  Nej  

Marwin Johansson (KD)  Nej  

Martin Kirchberg (SD)   Avstår 

Bo Karlsson (SD)   Avstår 

Sune Olsson (SD)   Avstår 

Erik Arvidsson (SD)   Avstår 

Anne-Marie Norman (SD)   Avstår 

Anni Juhl Nielsen (SD)   Avstår 

Micael Foghagen (SD)   Avstår 

Lillemor Marcus Jonsson (SD)   Avstår 

Claus Zaar (SD)   Avstår 

Göran Gustafsson (SD)   Avstår 

Petra Gustafsson (SD)   Avstår 

Göran Bågenholm (SD)   Avstår 

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat 35 20 12 

Regionfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras vid mötet med resultatet 
35 ja, 20 nej och 12 som avstår. 
--- 
Ordförande frågar därefter om regionfullmäktige beslutar enligt Peter 
Vretlunds (S) förslag att besvara motionen eller Carl Dahlins (M) förslag att 
bifalla motionen. Han finner att regionfullmäktige beslutar enligt Peter 
Vretlunds (S) förslag. 

Reservation 
Samtliga ledamöter från M reserverar sig mot för beslutet till förmån för eget 
förslag. 
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Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 178 den 11 september 2024. 
2. Protokollsutdrag från regionala utvecklingsnämnden § 145 den 21 

augusti 2024. 
3. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 73 den 22 augusti 

2024. 
4. Motion om tågstopp i anslutning till Kalmar Öland Airport, ställd av 

Carl Dahlin (M) och Daniel Lindvall (M) 
 
Expedierat till: Carl Dahlin (M) 

Daniel Lindvall (M) 
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§ 128  Ärendenummer RS 2024/1167 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Therese Klingstedt (KD) från uppdraget som 
ersättare i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Therese Klingstedt (KD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Therese Klingstedt (KD) från 
uppdraget. Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny 
sammanräkning. 

Handling 
Avsägelse från Therese Klingstedt (KD) 
 
Expedierat till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Therese Klingstedt (KD) 
  Kristdemokraterna, Region Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 129  Ärendenummer RS 2024/1186 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Cajsa Björck Holmqvist (C) från uppdraget 
som ersättare i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Cajsa Björck Holmqvist (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Cajsa Björck Holmqvist (C) från 
uppdraget. Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny 
sammanräkning. 

Handling 
Avsägelse från Cajsa Björck Holmqvist (C). 
 
Expedierat till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Cajsa Björck Holmqvist (C) 

Centerpartiet, Region Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 130  Ärendenummer RS 2024/1237 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Bernard Neuman (M) från uppdraget som 
ersättare i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Bernard Neuman (M) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Bernard Neuman (M) från 
uppdraget. Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny 
sammanräkning. 

Handling 
Avsägelse från Bernard Neuman (M). 
 
Expedierat till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Bernhard Neuman (M) 
  Moderaterna, Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 131  Ärendenummer RS 2024/1244 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Daniel Gottling Nestor (S) från uppdraget som 
ersättare i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Daniel Gottling Nestor (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Daniel Gottling Nestor (S) från 
uppdraget. Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny 
sammanräkning. 

Handling 
Avsägelse från Daniel Gottling Nestor (S). 
 
Expedierat till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Daniel Gottling Nestor (S) 
  Socialdemokraterna, Region Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 132  Ärendenummer RS 2024/1309 

Val av ersättare i regionstyrelsen 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Evalill Nilsson (L) från uppdraget som 
ersättare i regionstyrelsen. 
Ola Håkansson (L) utses till ny ersättare. Uppdraget gäller för perioden 26 
september 2024–14 oktober 2026. 

Bakgrund 
Evalill Nilsson (L) har avsagt sig uppdraget som ersättare i regionstyrelsen. 
Valberedningen föreslog § 25 den 25 september 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Evalill Nilsson (L) från uppdraget och utse Ola Håkansson (L) till 
ny ersättare. Uppdraget gäller perioden 26 september 2024–14 oktober 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 25 den 25 

september 2024. 
2. Avsägelse från Evalill Nilsson (L). 

 
Expedierat till: Evalill Nilsson (L) 
  Ola Håkansson (L) 
  Moderaterna, Region Kalmar län 
  Sekreterare, regionstyrelsen 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 133  Ärendenummer RS 2024/1237 

Val av ledamot i beredningen för hållbarhet och 
folkhälsa 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Bernhard Neuman (M) från uppdraget som 
ledamot i beredningen för hållbarhet och folkhälsa. 
Charlotte Carlgren (M) utses till ny ledamot. Uppdraget gäller för perioden 
26 september 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Bernhard Neuman (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot i beredningen 
för hållbarhet och folkhälsa. 
Valberedningen föreslog § 24 den 25 september 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Bernhard Neuman (M) från uppdraget och utse Charlotte Carlgren 
(M) till ny ledamot. Uppdraget gäller perioden 26 september 2024–31 
december 2026. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 24 den 25 

september 2024. 
2. Avsägelse från Bernhard Neuman (M) 

 
Expedierat till: Bernhard Neuman (M) 
  Charlotte Carlgren (M) 
  Moderaterna, Region Kalmar län 

Sekreterare, beredningen för hållbarhet och 
folkhälsa 

  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 134  Ärendenummer RS 2024/1357 

Val av revisor för granskning av Region Kalmar läns 
verksamhet 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Zaim Jelcinovic (SD) från uppdraget som 
revisor för granskning av Region Kalmar läns verksamhet. 
Hugo Karlsson (SD) utses till ny revisor. Uppdraget gäller för perioden 26 
september 2024–31 maj 2027. 

Bakgrund 
Zaim Jelcinovic (SD) har avsagt sig uppdraget som revisor för granskning av 
Region Kalmar läns verksamhet. 
Valberedningen föreslog § 26 den 25 september 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Zaim Jelcinovic (SD) från uppdraget och utse Hugo Karlsson (SD) 
till ny revisor. Uppdraget gäller perioden 26 september 2024–31 maj 2027. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 26 den 25 

september 2024. 
2. Avsägelse från Zaim Jelcinovic (SD). 

 
Expedierat till: Zaim Jelcinovic (SD) 
  Hugo Karlsson (SD) 

Region Kalmar läns revisorer 
Sverigedemokraterna, Region Kalmar län 
Lönehandläggare förtroendevalda 
Regionstab kansli 
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§ 135  Ärendenummer RS 2024/1357 

Val av lekmannarevisor för Kalmar länstrafik AB 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Zaim Jelcinovic (SD) från uppdraget som 
lekmannarevisor för granskning av Kalmar länstrafik AB:s förvaltning och 
räkenskaper. 
Hugo Karlsson (SD) utses till ny lekmannarevisor. Uppdraget gäller för 
perioden 26 september 2024–31 maj 2027. 

Bakgrund 
Zaim Jelcinovic (SD) har avsagt sig uppdraget som lekmannarevisor för 
granskning av Kalmar Länstrafik AB:s förvaltning och räkenskaper. 
Valberedningen föreslog § 28 den 25 september 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Zaim Jelcinovic (SD) från uppdraget och utse Hugo Karlsson (SD) 
till ny lekmannarevisor. Uppdraget gäller perioden 26 september 2024–31 
maj 2027. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 28 den 25 

september 2024. 
2. Avsägelse från Zaim Jelcinovic (SD). 

 
Expedierat till: Zaim Jelcinovic (SD) 
  Hugo Karlsson (SD) 
  Region Kalmar läns revisorer 
  Kalmar länstrafik AB 
  Sverigedemokraterna, Region Kalmar län 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
  Regionstab kansli 
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§ 136  Ärendenummer RS 2024/1357 

Val av lekmannarevisor för Kalmar läns musikstiftelse 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Zaim Jelcinovic (SD) från uppdraget som 
lekmannarevisor för granskning av Kalmar län musikstiftelses förvaltning 
och räkenskaper. 
Hugo Karlsson (SD) utses till ny lekmannarevisor. Uppdraget gäller för 
perioden 26 september 2024–31 maj 2027. 

Bakgrund 
Zaim Jelcinovic (SD) har avsagt sig uppdraget som lekmannarevisor för 
granskning av Kalmar län musikstiftelses förvaltning och räkenskaper. 
Valberedningen föreslog § 29 den 25 september 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Zaim Jelcinovic (SD) från uppdraget och utse Hugo Karlsson (SD) 
till ny lekmannarevisor. Uppdraget gäller för perioden 26 september 2024–
31 maj 2027. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 29 den 25 

september 2024. 
2. Avsägelse från Zaim Jelcinovic. 

 
Expedierat till: Zaim Jelcinovic (SD) 
  Hugo Karlsson (SD) 
  Region Kalmar läns revisorer 
  Kalmar läns musikstiftelse 
  Sverigedemokraterna, Region Kalmar län 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
  Regionstab kansli 
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§ 137  Ärendenummer RS 2024/1357 

Val av ersättare för lekmannarevisor för Almi 
företagspartner Kalmar län AB 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Zaim Jelcinovic (SD) från uppdraget som 
ersättare lekmannarevisor för granskning av Almi Företagspartner Kalmar 
län AB:s förvaltning och räkenskaper. 
Hugo Karlsson (SD) utses till ny ersättare som lekmannarevisor. Uppdraget 
gäller för perioden 26 september 2024–31 maj 2027. 

Bakgrund 
Zaim Jelcinovic (SD) har avsagt sig uppdraget som ersättare för 
lekmannarevisor för Almi Företagspartner Kalmar län AB. 
Valberedningen föreslog § 27 den 25 september 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Zaim Jelcinovic (SD) från uppdraget och utse Hugo Karlsson (SD) 
till ny ersättare för lekmannarevisor. Uppdraget gäller för perioden 26 
september 2024–31 maj 2027. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 27 den 25 

september 2024. 
2. Avsägelse från Zaim Jelcinovic. 

 
Expedierat till: Zaim Jelcinovic (SD) 
  Hugo Karlsson (SD) 
  Region Kalmar läns revisorer 
  Almi Företagspartner Kalmar län AB 
  Sverigedemokraterna, Region Kalmar län 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 138  Ärendenummer RS 2024/1371 

Svar på interpellation - Bemanning av ambulansen i 
glesbygd 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Emma Lilliehorn (M) har ställt följande interpellation till hälso- och 
sjukvårdsberedningens ordförande Mattias Adolfson (S): 
”Under flera år har många av Region Kalmar läns nöjdaste medarbetare 
jobbat inom ambulansen, vilket både medarbetarenkät och köer till fast 
anställning inom verksamheten vittnat om. 
På grund av utomstående omständigheter har detta förändrats och 
ambulansen står nu inför tuffa utmaningar vad gäller rekrytering och 
bemanning i allmänhet samt på ytterstationerna i synnerhet. Löttorp, 
Virserum och Ålem är de stationer som sedan nya AB13 påbörjades haft det 
tuffast, något som också manifesterats i allmänhetens engagemang inte minst 
på norra Öland. 
Trots den dispens som beviljats, men som snart löper ut, ser det tufft ut att 
fylla raderna både i Virserum och Löttorp för att kunna bemanna dygnet 
runt. En konsekvens av detta blir längre väntetider för patienter i behov av 
den hjälp ambulansen bistår med. 
Mina frågor till Mattias Adolfson är: 

- Hur ser prognosen för stationerna i Löttorp och Virserum (samt 
Ålem) ut vad gäller dygnet-runt-bemanning när dispensen löper ut? 

- Hur mycket längre blir väntetiden för de boende i 
upptagningsområdena när ambulanserna från Hultsfred, Borgholm 
och Mönsterås i stället väntas täcka upp och hur lång tid tycker 
majoriteten att det är rimligt att vänta på ambulansen? 

- Vilket besked ges till lokalbefolkningen i de berörda delarna av 
Kalmar län kring vad de har att förvänta sig angående försämrad 
tillgänglighet till akutvård? 

- Hur lång tid tycker majoriteten att det är rimligt att det ska ta tills 
stationerna är fullt bemannade igen? 

- Vad gör majoriteten för att ambulansens medarbetare återigen ska bli 
bland regionens mest nöjda?” 
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Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”-Hur ser prognosen för stationerna i Löttorp och Virserum (samt Ålem) ut 
vad gäller dygnet-runt-bemanning när dispensen löper ut? 
Stationerna Löttorp och Ålem är bemannade dygnet runt även när dispensen 
löper ut. Virserum är fortfarande svårt att lösa dygnet runt då det fortsatt 
saknas medarbetare. 
-Hur mycket längre blir väntetiden för de boende i upptagningsområdena när 
ambulanserna från Hultsfred, Borgholm och Mönsterås i stället väntas täcka 
upp och hur lång tid tycker majoriteten att det är rimligt att vänta på 
ambulansen? 
Det finns ingen statistik som pekar på att det finns några längre väntetider i 
upptagningsområdena. Allt handlar om vilken prio ett uppdrag har, samt 
fördelningen av ambulansresurser i länet. 
-Vilket besked ges till lokalbefolkningen i de berörda delarna av Kalmar län 
kring vad de har att förvänta sig angående försämrad tillgänglighet till 
akutvård? 
Vi har som ovan nämnts inte några data som talat för att inställelsetiderna 
faktiskt blivit längre i Virserums-området. Detta hänger sannolikt samman 
med att den ambulansen har en generellt låg beläggningsgrad. 
-Hur lång tid tycker majoriteten att det är rimligt att det ska ta tills 
stationerna är fullt bemannade igen? 
Stationerna ska bemannas så fort som möjligt. 
-Vad gör majoriteten för att ambulansens medarbetare återigen ska bli bland 
regionens mest nöjda? 
Att få nöjda medarbetare handlar om att skapa rätt förutsättningar för 
arbetsglädje. Delaktighet, kompetensutbildning, trygghet med mera. 
Regionens mål är att erbjuda en god arbetsmiljö till alla medarbetare, SCV-
majoriteten ser ingen anledning att rangordna vilka verksamheters 
medarbetare som ska vara mer nöjda än andra. Med det sagt är givetvis 
arbetsmiljön för ambulansens medarbetare högt prioriterat.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Bemanning av ambulansen i glesbygd, ställd av 

Emma Lilliehorn (M). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Expedierat till: Emma Lilliehorn (M) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 139  Ärendenummer RS 2024/1314 

Svar på interpellation - Kommer Region Kalmar län 
söka stöd av de nationella utvecklingsteamen 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Regeringen meddelade nyligen att den specialiserade psykiatriska vården 
ska stärkas genom inrättandet av nationella utvecklingsteam. De nationella 
utvecklingsteamen ska erbjuda kvalitativt, handfast och verksamhetsnära 
stöd till regioner och verksamheter. 
Det är glädjande att vi har en regering som vill stärka den specialiserade 
psykiatriska vården. Det sker tyvärr som resultat av regionernas 
misslyckanden. Tillgängligheten till den specialiserade psykiatrin är låg och 
problemen med köer är långvariga och välkända. 
Regeringen konstaterade också att det råder stora och svårförklarade 
skillnader mellan regioner i såväl tillgänglighet om produktivitet - och ibland 
mellan kliniker inom samma region. Denna, för Region Kalmar län inte 
speciellt smickrande, tabell visades under regeringens presskonferens. 

 
Vi får aldrig glömma bort att det är människor bakom staplarna och 
siffrorna, patienter och närstående som tvingas vänta alltför länge på hjälp. 
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Mot bakgrund av ovanstående vill jag därför veta: 
- Kommer Region Kalmar län nyttja erbjudandet om stöd från 

nationella utvecklingsteam inom den specialiserade psykiatrin?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till regionrådet med 
ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri) Lena Granath (V), som lämnar 
följande svar: 
”Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att kartlägga och lägga fram 
förslag på hur ett nationellt utvecklingsteam kan utformas och en tidsplan 
ska redovisas till Socialdepartementet 31/3 – 2025. 
Region Kalmar län kommer att följa arbetet på nationell nivå samt medverka 
i kommande dialog med Socialstyrelsen. 
Arbetet med att öka tillgängligheten till den specialiserade psykiatrin i 
allmänhet och till barn- och ungdomspsykiatrin i synnerhet är ett pågående 
och högt prioriterat arbete då det är människor bakom 
tillgänglighetssiffrorna och -staplarna. Barn och unga ska få det stöd och den 
hjälp de behöver.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Kommer Region Kalmar län söka stöd av de 

nationella utvecklingsteamen, ställd av Jimmy Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Expedierat till: Jimmy Loord (KD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 140  Ärendenummer RS 2024/1373 

Svar på interpellation - Användning av partistöd 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Ingen har väl kunnat missa att det avslöjats att Socialdemokraternas 
lotteriverksamhet använder sig av telemarketingföretag som drivs av 
gängkriminella och att dessa lotter säljs, ibland till och med på kredit, till 
sköra äldre som i en del fall inte ens riktigt förstår vad de har betalat för och 
där de till slut kan hamna som ärende hos Kronofogden. 
Kommunallagen säger att partistödet ska stärka partiernas ställning i den 
kommunala demokratin. Om det går partistöd till gängkriminella så kan det, 
förutom att det är moraliskt förkastligt, knappast betraktas förenligt med 
kommunallagens krav. 
Därför önskar jag få svar på följande frågor från regionstyrelsen ordförande: 

- Hur mycket av Socialdemokraternas partistöd från Region Kalmar 
län går till att köpa telemarketing från gängkriminella?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Socialdemokraterna i Kalmar län skickar inget partistöd till partiet centralt.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Användning av partistöd, ställd av Martin Kirchberg 

(SD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Expedierat till: Martin Kirchberg (SD) 
  Angelica Katsanidou (S) 
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§ 141  Ärendenummer RS 2024/1342 

Svar på interpellation - Hur hanterar regionen de långa 
kötiderna till BUP 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Anni Juhl Nielsen (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Den psykiska ohälsan ökar stadigt i Sverige, och Kalmar län är inget 
undantag. Statistiken visar att fler barn och unga i länet har psykiatriska 
diagnoser jämfört med rikssnittet. Trots detta ligger Region Kalmar län på 
fjärde sista plats i landet när det gäller antalet patientbesök per dag per 
heltidsanställd inom barn- och ungdomspsykiatrin (BUP). Detta innebär 
längre köer och ökat lidande för dem som är i behov av hjälp. Samtidigt 
finns det regioner som presterar betydligt bättre, där patientbesöken är 
dubbelt eller till och med fyra gånger fler än i Kalmar län. 
Regeringen har nyligen lanserat ett initiativ där Socialstyrelsen har fått i 
uppdrag att redovisa förslag på hur staten kan bistå regionerna i arbetet med 
att korta köerna till BUP. 
Därför önskar jag få svar på följande frågor från regionstyrelsens ordförande: 

1. Hur arbetar du för att hantera de långa köerna till BUP i Kalmar län 
och säkerställa att fler barn och unga får tillgång till vård i tid? 

2. Varför är antalet patientbesök per heltidsanställd inom psykiatrin 
betydligt lägre i Kalmar län jämfört med andra regioner, såsom 
Kronoberg? 

3. Har regionen för avsikt att göra en oberoende granskning av 
effektiviteten i resursanvändningen inom psykiatrin och andra 
verksamheter för att säkerställa att skattepengarna används på bästa 
sätt? 

4. Vilka konkreta åtgärder planerar regionstyrelsen att vidta för att öka 
antalet patientbesök per dag och korta väntetiderna för barn och unga 
i behov av psykiatrisk hjälp i hela länet?” 
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Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till regionrådet med 
ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri) Lena Granath (V), som lämnar 
följande svar: 
”Statistik som interpellationen hänvisar kommer från Socialdepartementet. I 
beräkningen inkluderas samtlig personal inom barn- och ungdomspsykiatrin, 
vilket innebär personal som inte arbetar med behandling eller som arbetar 
mot vuxenpsykiatrin. 
SKR:s psykiatrin i siffror 2023 redovisar andra nyckeltal. Här baseras 
uträkningen på vårdpersonal som arbetar kliniskt med besök, det vill säga 
läkare, kuratorer, psykologer, sjuksköterskor och arbetsterapeuter. I denna 
jämförelse hamnar Region Kalmar län över rikssnittet med 1,5 fysiska 
patientbesök per behandlare och dag. Därutöver tillkommer ytterligare 1,1 
kontakt per behandlare och dag. 
Revisorerna i Region Kalmar län har via Helseplan Consulting Group AB 
genomfört en granskning av barn- och ungdomspsykiatrin under perioden 
december 2022 till mars 2023 (RR 2022/19). Granskningen visade inte några 
brister eller avvikelser inom barn- och ungdomspsykiatrin avseende ledning, 
styrning och uppföljning. Däremot pekade revisionen på att förbättringar 
krävs inom hela systemet. 
Regionens tillgänglighet till första besök (barn- och ungdomspsykiatri) inom 
30 dagar är fortsatt god. Det bör särskilt noteras att barn och 
ungdomspsykiatrin kontinuerligt anpassar sig för att möta en allt större grupp 
sökande. Psykiatriförvaltningen arbetar kontinuerligt med att förbättra 
tillgängligheten till utredningar och inledande behandling. 
För att öka tillgängligheten till barn- och ungdomspsykiatrin pågår insatser 
på kort och lång sikt. Exempel på detta är tydligare styrning för att 
ytterligare minska väntetiden till utredning och behandling, utvärdering av 
befintlig triageringsmetod, utökade basutredningsteam, översyn och 
förbättring av remissprocesser, förbättrade och utvecklade rutiner kring 
uteblivna besök, av- och ombokning och återbesök, ökad användning av 
tjänster via 1177.se, digitala vårdmöten samt digitala skattningsverktyg, 
användning av verktyg för att kalla patienter digitalt, erbjudande av 
gruppbehandlingar och avrop av externa neuropsykiatriska utredningar. 
Arbete för att öka tillgängligheten behöver också göras långsiktigt utifrån 
stegvis vård. Barn och unga ska få det stöd och hjälp de behöver men 
specialistpsykiatrin kan och ska inte vara den första eller enda ingången. 
Preventiva och tidiga insatser ska ges inom skola, socialtjänst och första 
linjens barn- och ungdomshälsa. Stöd, råd och insatser från lätta till 
medelsvåra psykiska besvär ska ges inom barn- och ungdomshälsan medan 
medelsvåra till svåra psykiatriska tillstånd ska ges inom specialistpsykiatrin. 
Det pågår för tillfället också ett regionövergripande utvecklingsarbete, Nära 
Vård för barn och unga med psykisk ohälsa.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur hanterar regionen de långa kötiderna till BUP, 

ställd av Anni Juhl Nielsen (SD). 
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2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 
 
Expedierat till: Anni Juhl Nielsen (SD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 142  Ärendenummer RS 2024/1363 

Svar på interpellation - Säkerställ fortsatt 
flygförbindelse till Stockholm 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till regionala 
utvecklingsnämndens ordförande Karin Helmersson (C): 
”Flygbolaget BRA har aviserat att man blir ny underleverantör till SAS. 
Följden av detta blir att man från årsskiftet kommer att använda Arlanda som 
nav istället för Bromma, en förändring som snabbt får genomslag i 
flygtrafiken och som påverkar många resenärer och företag. 
En allvarligare konsekvens av BRA:s beslut är dock att Kalmar riskerar att 
helt sakna inrikesflyg från årsskiftet. Det finns nämligen inte något definitivt 
besked om att trafikera Kalmar flygplats, utan SAS har aviserat att man 
”överväger” att trafikera Kalmar. 
Den osäkerhet det svävande beskedet skapar påverkar givetvis näringslivets 
syn på tryggheten i etablering och tillväxt i Kalmar län. Ännu allvarligare 
skulle ett negativt besked från SAS bli. Det skulle innebära ett dråpslag för 
hela Kalmar län, där Kalmar förlorar all inrikes flygtrafik och möjligheten 
till ett effektivt resande till huvudstaden och vidare ut i landet samt världen. 
Det skulle även vara mycket tveksamt om fortsatt chartertrafik skulle vara 
möjlig utan att ha åtminstone en reguljär frekvent flyglinje, då start- och 
landningsavgifterna är en viktig inkomstkälla för flygplatsen. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga: 

- Vad gör Region Kalmar län för att säkerställa fortsatt reguljär 
flygförbindelse mellan Kalmar och Stockholm?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Martin Kirchberg lyfter i sin interpellation frågan om vad Region Kalmar 
gör för att säkerställa en fortsatt reguljär flygförbindelse mellan Kalmar och 
Stockholm. Frågan har aktualiserats efter att SAS och BRA skrivit avtal om 
att BRA ska bli en underleverantör till SAS och därmed slutar att flyga på 
Bromma flygplats till förmån för Arlanda. 
Efter pandemin så har vi sett ett förändrat mönster i flygtrafiken, affärs- och 
jobbresor har sjunkit i antal och detta har historiskt varit en viktig 
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kundkategori för flyget från Kalmar-Öland Airport. En flygförbindelse 
mellan Kalmar och Stockholm är dock oerhört viktig för Kalmar län och för 
delar av vårt näringsliv och det vore inte alls bra om förbindelsen försvann. 
I den kommunikation som kommunicerats från SAS i sammanhanget så 
framgår att de inte utesluter att Kalmar är destination även i framtiden, de 
ger dock inga utfästelser om detta. 
Det vi som region nu gör är att bedriva ett påverkansarbete men det är ju en 
fråga som vi inte har rådighet över. Vi kan leverera ett erbjudande som i det 
här fallet består av en fullserviceflygplats och sedan är det upp till 
flygbolagen att besluta om de ska flyga på destinationen eller inte. Jag kan 
därmed inte stå här idag och garantera att det fortsatt kommer vara en 
flyglinje mellan Kalmar och Stockholm, men vi som region arbetar aktivt 
med frågan för att så fortsatt ska vara fallet.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Säkerställ fortsatt flygförbindelse till Stockholm, 

ställd av Martin Kirchberg (SD). 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C). 

 
Expedierat till: Martin Kirchberg (SD) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 143  Ärendenummer RS 2024/1362 

Svar på interpellation - Hur ska Region Kalmar län 
upprätthålla patientsäkerheten 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Monica Ljungdahl (M) har ställt följande interpellation till hälso- och 
sjukvårdsberedningens ordförande Mattias Adolfson (S):  
”Regionen har fysioterapeuter/sjukgymnaster som arbetar under nationell 
taxa (etablering), vilket innebär att det finns ett avtal mellan staten och 
vårdgivaren, där Regionen ersätter vårdgivaren för genomförda patientbesök. 
Utöver detta finns fysioterapeuter/sjukgymnaster som arbetar enligt 
vårdavtal med regionen. Dessa vårdavtal är dock tidsbegränsade, till skillnad 
från etableringsavtal med staten. 
Privata fysioterapeuter/sjukgymnaster har länge arbetat för att få tillgång till 
patienternas journaler via journalsystemet Cosmic, eftersom det är en viktig 
del i att ge patienterna rätt vård och framför allt säker vård. Regionen 
hänvisar till att avtalet som man har gjort med Cosmic gör att de privata 
vårdgivarna har uteslutits från möjligheten att ta del av patienternas journaler 
och röntgenbilder. Detta gäller dock inte de vårdgivare som har vårdavtal 
med regionen. En intressant aspekt är att både Region Kronoberg och Region 
Östergötland ger privata vårdgivare tillgång till Cosmic. 
Regionen arbetar hela tiden för att kunna erbjuda en säker sjukvård för 
länsinvånarna, men här finns uppenbarligen en lucka. Att som vårdgivare 
inte kunna se röntgenbilder eller ta del av vad till exempel läkaren skrivit i 
journalen är en kraftig brist, och inte minst en säkerhetsrisk. En delad 
patientjournal möjliggör ökad patientsäkerhet, att vårdpersonalen sparar tid 
och möten med patienten kan genomföras med högre kvalitet. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Mattias Adolfson: 

- Hur ser du på att inte alla vårdgivare har tillgång till Cosmic? 
- Med det upplägg regionen har nu med olika journalsystem, hur ska vi 

då kunna upprätthålla patientsäkerheten?” 
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Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat interpellationen till regionrådet med 
ansvar för hälso- och sjukvård Emmy Ahlstedt (C), som lämnar följande 
svar: 
”Monica Ljungdahl har i en interpellation ställt frågor om hur jag ser på att 
inte alla vårdgivare har tillgång till Cosmic och hur vi ska kunna upprätthålla 
patientsäkerheten med det upplägg som vi har idag med olika journalsystem. 
Region Kalmar län har vid flertalet tillfällen tittat på möjligheten att 
tillhandahålla Cosmic för dessa vårdgivare. Det är förknippat med flera 
juridiska svårigheter, varför de flesta regioner idag inte tillåter åtkomst. En 
ersättningsetablering har inget avtalat vårdåtagande åt regionen vilket sätter 
stopp för att de ska kunna journalföra sin vård i regionens journalsystem. 
En möjlighet som regionen tittar på är däremot om de skulle kunna erbjudas 
läsbehörighet av journalanteckningar och röntgenbilder. Men även här finns 
juridiska svårigheter vad gäller upphovsrätt samt kommunalrättsliga och 
konkurrensrättsliga svårigheter som undersöks just nu. Om de juridiska 
förutsättningarna finns och det beslutas att dessa vårdgivare ska få åtkomst i 
delar av Cosmic så innebär det en lång och tidskrävande process för IT att 
sätta upp 23 nya vårdgivare och det måste utredas hur förvaltning av dessa 
ska ske. 
Region Kalmar län arbetar ständigt med att säkra patientsäkerheten och 
undersökningen av möjligheten till läsbehörighet är en del i detta arbete. 
Fram tills det är juridiskt möjligt att tillåta åtkomst till journalsystemet så blir 
det än viktigare att verksamheterna arbetar med samverkan och tar kontakt 
andra verksamheter om det är nödvändigt för patienten.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur ska Region Kalmar län upprätthålla 

patientsäkerheten, ställd av Monica Ljungdahl (M). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Expedierat till: Monica Ljungdahl (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 144  Ärendenummer RS 2024/1370 

Svar på interpellation - Är bussar på biodrivmedel 
verkligen fossilbränslefria 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Region Kalmar län lägger ner mycket jobb och stora ekonomiska resurser 
på att få transporterna inom länet “fossilfria”, i vart fall sett till bränslet. 
Nu har det nyligen framkommit från busschaufförer att bussarnas motorer 
inte alltid fungerar som de ska om de enbart körs på biodrivmedlet HVO100, 
vilket gör att man enligt uppgift med jämna mellanrum måste tanka med ren 
diesel. 
Därför önskar jag få svar på följande frågor från kollektivtrafiknämndens 
ordförande: 

1. Stämmer det att det med jämna mellanrum måste tankas ren diesel i 
bussarna? 

2. Hur ofta tankas bussar hos Region Kalmar läns trafikföretag med ren 
diesel istället för HVO100 för att motorerna ska fungera korrekt? 

3. Om uppgifterna stämmer, betraktas det då som ett avtalsbrott i 
förhållande till upphandlingen?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till 
kollektivtrafiknämndens ordförande Peter Vretlund (S), som lämnar följande 
svar: 
”Stämmer det att det med jämna mellanrum måste tankas ren diesel i 
bussarna? 
Nej, det stämmer inte. Motorer som är avsedda för HVO100 och som är 
avtalade att användas i Länstrafikens bussar ska enbart köras på detta 
bränsle. Det finns inga uppgifter som bekräftar att det krävs att tanka med 
ren fossildiesel för att motorerna ska fungera korrekt. 
Hur ofta tankas bussar hos Region Kalmar läns trafikföretag med ren diesel 
istället för HVO100 för att motorerna ska fungera korrekt? 
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Denna fråga är inte relevant då Länstrafiken inte har någon indikation på att 
bussarna tankas med ren fossildiesel i något sammanhang. Länstrafikens 
avtalspartners skall enligt krav följa de regler och föreskrifter som är satta 
för att enbart använda HVO100. 
Om uppgifterna stämmer, betraktas det då som ett avtalsbrott i förhållande 
till upphandlingen? 
Ja, om det skulle visa sig att ren fossildiesel används i strid med avtalet, så 
skulle det betraktas som ett avtalsbrott. Region Kalmar län ställer höga krav 
på att upphandlade bussar ska drivas fossilfritt enligt avtalet, vilket innebär 
att HVO100 ska användas utan undantag avseende dessa fordon.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Är bussar på biodrivmedel verkligen fossilbränslefria, 

ställd av Martin Kirchberg (SD). 
2. Interpellationssvar från Peter Vretlund (S). 

 
Expedierat till: Martin Kirchberg (SD) 
  Peter Vretlund (S) 
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§ 145  Ärendenummer RS 2024/1380 

Fråga - Kameraövervakning på bussar och tåg 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Malin Sjölander (M) har ställt följande fråga till kollektivtrafiknämndens 
ordförande Peter Vretlund (S): 
”Som förtroendevalda i Region Kalmar län har vi ett stort ansvar för våra 
länsbors hälsa och välmående. Att då bidra till att vi tillsammans skapar 
trygga miljöer, fria från våld, hot och trakasserier är en självklarhet. 
En självklarhet är att till exempel kunna åka buss vilken tid som helst och 
var som helst utan att riskera att bli utsatt för brott eller hot. I dag är det 
tyvärr inte så då det finns grupper av människor, som hotar och misshandlar 
människor samt saboterar och förstör bussar och hållplatser. Som 
förtroendevalda har vi ett ansvar att säkerställa att dessa kriminella 
aktiviteter motverkas. Vi måste göra allt vi kan för att försvåra deras framfart 
och dokumentera deras handlingar, så att straff på ett enklare sätt kan 
utmätas för brotten de begår. 
Därför är kameraövervakning på offentliga platser, som till exempel på 
bussar, helt nödvändig. Både för att förebygga brott och för att underlätta 
efter en brottshändelse.  Det ska vara en självklarhet att hederliga människor 
känner sig trygga, även på KLT:s bussar och tåg. I dag har regelverket kring 
kameraövervakning förenklats avsevärt och det måste Region Kalmar län dra 
nytta av. 
Med anledning av detta vill jag fråga Peter Wretlund:  

- Anser du att vi bör införa en mer omfattande kameraövervakning på 
bussar och tåg inom KLT, och hur ser en eventuell tidsplan ut?” 

Svar på fråga 
Peter Vretlund (S) lämnar följande svar på frågan: 
”Trygghet för våra resenärer och ombordspersonal är en viktig och 
prioriterad fråga både nu och i framtiden. Kameraövervakning finns redan i 
delar av vår kollektivtrafik och finns även med i vissa utvecklingsplaner 
framåt. Inom linjetrafiken är det främst vissa fordon inom Kalmar stadstrafik 
som är utrustade med kameraövervakning. Möjligheten till 
kameraövervakning ses över inom ram av den stundande 
linjetrafikupphandlingen gällande trafikperiod åren 2027–2037. Då 
upphandlingssekretess råder kan vi dock inte gå in djupare i hur det arbetet 
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ser ut just nu. Det kan dock noteras att i Bus Nordic, som specificerar en 
nordisk standard för bussar som ska användas vid upphandlingar, 
rekommenderas att alla bussar ska vara förberedda för enkel montering av 
kameraövervakning i hela fordonet. 
Inom Krösatågen använder ombordpersonalen kroppskameror som kan 
aktiveras när hotfulla situationer uppstår. De nya Krösatågen som börjar 
levereras från 2026 och framåt kommer att ha möjlighet till 
kameraövervakning både in- och utvändigt.” 

Handlingar 
1. Fråga - Kameraövervakning på bussar och tåg, ställd av Malin 

Sjölander (M). 
2. Svar från Peter Vretlund (S). 

 
Expedierat till: Malin Sjölander (M) 
  Peter Vretlund (S) 
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§ 146  Ärendenummer RS 2024/1293 

Svar på interpellation - Klimakterieutbildning - en 
friskvårdssatsning 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Margreth Johansson (KD) har ställt följande interpellation personalutskottets 
ordförande Lena Granath (V): 
”Hormonella förändringar i samband med förklimakteriet och klimakteriet 
påverkar många kvinnor i åldern 40–60 år, medan det går obemärkt förbi hos 
vissa. Symtomen, som kan vara både psykiska och fysiska, varierar men 
påverkar för många kvinnor det allmänna välbefinnandet. Att inte sova, att få 
värk, att tappa fokus, att bli nedstämd eller tokarg, att självförtroendet 
sjunker, att bli genomblöt av svett, bli oroad eller känna ångest och inte 
känna igen sig själv längre är bara några av de symtom som kan uppstå av 
hormonförändringar hos kvinnor. Alla dessa förändringar kan så klart 
påverka även arbetslivet. 
I Partille har kommunen genomfört en friskvårdssatsning. Ett pilotprojekt 
har genomförts där kvinnliga medarbetare mellan 40 och 60 år har bjudits in 
till en föreläsning om klimakteriet. De som velat har även fått individuell 
rådgivning och vid behov av hormonterapi, har en tid för digitalt läkarbesök 
bokats in. Även cheferna erbjuds en föreläsning för att bättre förstå hur 
klimakteriet påverkar medarbetarnas hälsa i arbetslivet. 
Efter två är beskrivs resultatet av friskvårdssatsningen som en succé, 
sjukskrivningarna har minskat med en procentenhet bland kvinnor 40–60 år. 
Därför vill jag fråga Lena Granath: 

- Är du och majoriteten beredda att göra en liknande friskvårdssatsning 
med klimakterieutbildning för regionens medarbetare?” 

Interpellationssvar 
Lena Granath (V) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Vid fullmäktige 2024-06-05 inkom Moderaterna med en motion som 
behandlar precis samma förslag som interpellationsställaren lyfter. Motionen 
är under beredning och väntas lyftas till kommande fullmäktige för beslut. 
Innan dess att regionstyrelsen kunnat ta del av underlaget och bereda frågan 
har varken majoriteten eller någon annan i styrelsen tagit ställning i frågan.” 
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Handlingar 
1. Interpellation - Klimakterieutbildning - en friskvårdssatsning, ställd 

av Margreth Johansson (KD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Expedierat till: Margreth Johansson (KD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 147  Ärendenummer RS 2024/1358 

Svar på interpellation - Regionens kulturresor och 
kulturresmål 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Carl Dahlin (M) har ställt följande interpellation till regionrådet med ansvar 
för regional utveckling, kultur, bildning och kollektivtrafik Malin Anell (S): 
”Skolklasser i Kalmar län har möjlighet att resa avgiftsfritt till ett antal av 
regionen utsedda kulturresmål i Kalmar län med Kalmar länstrafiks (KLT) 
ordinarie linjetrafik en gång varje läsår. 
Hur skolorna i länet nyttjar denna möjlighet varierar, främst på grund av 
geografin. Skolor i exempelvis Nybro kan lätt hoppa på tåget och vara i 
Kalmar på 15 minuter och gå till slottet, konstmuseet eller Länsmuseet, som 
alla är utsedda av regionen till kulturresmål. 
Däremot uppstår problem tämligen omgående för ett antal skolor, särskilt på 
landsbygden, som inte har annan linjelagd trafik än skolskjutsar. Idag går det 
heller inte att nyttja närtrafik för kulturresor. 
Tre av länets kommuner, Borgholm, Högsby, Torsås, saknar helt av regionen 
utsedda kulturresmål. Det är lätt att ställa sig frågande till detta i allmänhet 
och Borgholm i synnerhet med tanke på det kulturutbud som faktiskt finns 
på hela Öland. Därutöver är det ett antal av de utsedda kulturresmålen som 
inte har några skolbesök via kulturresor eftersom förbindelserna med KLT:s 
linjelagda trafik antingen är för dåliga eller inte finns alls. 
Mina frågor till Malin Anell lyder: 

- Av vem och utifrån vilka parametrar utser regionen kulturresmål 
ämnade för kulturresor för skolungdom? 

- Varför kan inte Närtrafiken användas som komplement vid 
kulturresor, särskilt riktat till mindre skolor vars klassers elevantal 
ofta får plats i de bussarna som därutöver saknar annan trafik än 
skolskjuts, samt till destinationer som är utpekade men som helt eller 
delvis saknar linjelagd KLT-trafik? 

- Varför har Borgholm, Högsby och Torsås inga utpekade 
kulturresmål? 

- Vad saknar ovan nämnda tre kommuners kulturinstitutioner för att 
kunna bli ett av regionen utsett kulturresmål? 
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- Varför finns kulturresmål utsedda dit KLT linjelagda trafik är så 
undermålig att det inte kommer några skolelever på besök via 
regionens kulturresor?” 

Interpellationssvar 
Malin Anell (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Carl Dahlin har återigen lyft från frågan om Kalmar läns trafiks erbjudande 
om kulturresor. Region Kalmar län erbjuder genom Kalmar Länstrafik 
skolklasser och pedagogiska verksamheter att en gång per år resa till ett av 
de utsedda besöksmålen i länet. Detta är något som är unikt för Region 
Kalmar län, det finns andra regioner i Sverige som har liknande upplägg men 
alla innebär en kostnad för varje elevs biljett, i Kalmar län är det gratis. 
Kulturresor har från dess tillkomst byggt på att det måste finnas ledig 
kapacitet i buss eller tåg för eleverna ska kunna åka samt att det bör undvikas 
under den tid kollektivtrafiken i störst utsträckning nyttjas för pendling till 
och från skola samt arbete. 
Av vem och utifrån vilka parametrar utser regionen kulturresmål ämnade för 
kulturresor för skolungdom? 
Region Kalmar län tillsammans med Kalmar länstrafik tar fram vilka resmål 
som anses lämpliga. Kommuner och verksamheter har möjlighet att lyfta 
förslag om resmål som ska vara med på listan. Listan har uppdaterat i 
omgångar från läsåret 2001/2002. Vid tillkomsten av nya besöksmål vägs 
även möjligheten att ta sig dit med den linjelagda kollektivtrafiken in, på 
tider som passar skolor och den pedagogiska verksamheten. Vidare behöver 
kulturverksamheten erbjuda ett utbud som passar skolor eller pedagogisk 
verksamhet. 
Varför kan inte Närtrafiken användas som komplement vid kulturresor, 
särskilt riktat till mindre skolor vars klassers elevantal ofta får plats i de 
bussarna som därutöver saknar annan trafik än skolskjuts, samt till 
destinationer som är utpekade men som helt eller delvis saknar linjelagd 
KLT-trafik? 
Närtrafiken är inte en del av den linjelagda trafiken och ingår därför inte i 
erbjudandet om Kulturresor. Frågan kommer beredas ytterligare inför svar på 
motion som berör samma ämne. 
Varför har Borgholm, Högsby och Torsås inga utpekade kulturresmål? 
Översyn över nuvarande resmål pågår och att nå fler resmål i hela länet är en 
prioritet men behöver vägas mot linjetrafikens förutsättningar att nå 
besöksmålet. 
Vad saknar ovan nämnda tre kommuners kulturinstitutioner för att kunna bli 
ett av regionen utsett kulturresmål? 
Under dialogerna i framtagningen av regionens nya kulturplan lyftes frågan 
upp från en av de tre kommunerna (Borgholm) om det fanns möjlighet för 
någon verksamhet i deras kommun att bli ett besöksmål för en kulturresa. 
Detta har tagits i beaktande i översynen. För att kunna tillkomma som ett 
besöksmål är det viktigt att det finns möjlighet att nå besöksmålet i den 
ordinarie linjetrafiken och att linjetrafiken går på sådana tider som är möjliga 
för pedagogisk verksamhet att nyttja, dvs inte enbart skolskjuts, och att det 
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finns möjlighet för skolor och pedagogisk verksamhet att ta sig tur och retur 
från skola och besöksmål under en skoldag. 

Varför finns kulturresmål utsedda dit KLT linjelagda trafik är så undermålig 
att det inte kommer några skolelever på besök via regionens kulturresor? 

Utbudet av kollektivtrafik förändras och i nya översynen är också detta en 
parameter som ses över.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Regionens kulturresor och kulturresmål, ställd av Carl 

Dahlin (M). 
2. Interpellationssvar från Malin Anell (S). 

 
Expedierat till: Carl Dahlin (M) 
  Malin Anell (S) 
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§ 148  Ärendenummer RS 2024/1359 

Svar på interpellation - Nära vård på riktigt 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Malin Sjölander (M) har ställt följande interpellation till regionrådet med 
ansvar för hälso- och sjukvård Emmy Ahlstedt (C): 
”Under de senaste åren har vår region, tillsammans med resten av landet, lagt 
stort fokus på att utveckla och skapa en mer sömlös vård, särskilt kring våra 
mest vårdbehövande patientgrupper. Detta har kallats nära vård. I dag finns 
flera framgångsrika exempel på hur primärvården arbetar med att söka upp 
och prioritera patienter som har stora behov och svåra sjukdomstillstånd. 
Mycket arbete har också lagts på att hitta fler vägar och metoder att vårda 
fler i hemmet. 
Det är dock inte alltid vård i hemmet är patientsäkert. Ett exempel är tiden 
direkt efter en operation, särskilt om du har andra sjukdomar. Man vet i dag 
att denna patientgrupp är extra känslig för infektioner efter operation och kan 
ibland behöva eftervård som inte är direkt kopplad till ingreppet. 
I flera regioner har man nu börjat hitta lösningar för dessa patientgrupper. 
Inte sällan handlar det om olika slags närvårdsplatser, en vårdnivå som ligger 
strax under sjukhusets specialistvård. I Värmland är det regionen själv som 
driver sådana platser. Men i exempelvis Östergötland har man valt att skapa 
närvårdsplatser och korttidsplatser tillsammans med vissa kommuner. Detta 
innebär att kommunens undersköterskor och sjuksköterskor har det 
grundläggande vårdansvaret, regionen ersätter enligt avtal kommunen för 
”sina” vårdplatser och ställer en läkare från primärvården till förfogande, 
dels för ronder och visst sjukvårdsarbete på plats, men är också behjälplig 
för konsultation. För patienten blir detta helt sömlöst, då övergången från 
närvårdsplats till korttidsplats bara sker administrativt, patienten själv ligger 
kvar i samma säng. 
Kalmar län har historiskt valt att ta ledartröjan när det gäller såväl vård av 
äldre och multisjuka och numera när det gäller utvecklingen av nära vård. Så 
mina frågor till Emmy Ahlstedt är: 

- Vilka konkreta diskussioner förs med kommunerna om att tillskapa 
närvårdsplatser? 

- Om någon kommun är intresserad av ett sådant samarbete, vad blir 
ditt svar?” 
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Interpellationssvar 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Malin Sjölander har i en interpellation till mig ställt två frågor om arbetet 
med Nära vård. ”Vilka konkreta diskussioner förs med kommunerna om att 
tillskapa närvårdsplatser? Om någon kommun är intresserad av ett sådant 
samarbete, vad blir ditt svar?” 
Vi befinner oss mitt i den omställning som krävs för att vi ska klara av att 
upprätthålla välfärden framåt. I regionen har vi med bred majoritet fattat 
beslut kopplat till omställningsarbetet som fortsatt kommer att placera 
Region Kalmar län i topp. Ett exempel på effekt av detta beslut handlar om 
att utveckla ett närsjukvårdskoncept där det ingår att stärka tillgängligheten 
vid hälsocentralerna för att på ett ännu bättre sätt möte invånarnas behov, 
både nu och i framtiden. Det innebär också satsningar för att ytterligare 
stärka samverkan mellan ambulansen, 1177, hälsocentralerna och 
akutmottagningarna samt öka möjligheterna till direktinläggningar. 
Dessutom antog regionen och länets 12 kommuner, hösten 2023 en 
länsgemensam målbild och strategi för nära vård. I beslutet ingick en 
gemensam arbetsprocess för omställningen samt uppdraget att ta fram en 
gemensam plan för primärvård för områdena barn och unga, psykisk hälsa 
och äldre. En sådan plan är nu under framtagande där syftet är att skapa en 
förflyttning av den gemensamma primärvården och förstärkt samverkan på 
alla nivåer. Planen beskriver ett ramverk för lärande uppföljning som ska 
fungera som stöd för länsgemensamt utvecklingsarbete mellan kommuner 
och region, där uppföljning är en central del. Nästa steg är de samordnade 
gruppernas handlingsplaner som ska beskriva gemensamma insatser och 
förbättringsområden. 
Ytterligare ett exempel är korttidsboendet Villa Linné i Kalmar där det pågår 
ett gemensamt utvecklingsarbete mellan Kalmar Kommun, länssjukhuset och 
hälsocentraler i Kalmar kommun. Boendet öppnade med 40 platser i 
november 2023 och nu i oktober öppnas ytterligare 20 platser. Syftet är att 
nyttja de nya möjligheterna som boendet skapar och att inblandade aktörer 
tillsammans kan skapa nya arbetssätt för att möta invånarens behov med en 
hög resurseffektivitet. Fungerande samverkan och planering mellan patient, 
närstående, inneliggande vård samt regional och kommunal primärvård är 
avgörande för att skapa en god och nära vård. 
Sammanfattningsvis har länet – regionen och kommunerna gemensamt – 
kommit långt. Vi har den vårdkapacitet som vi behöver – inte minst när det 
gäller antalet vårdplatser, men vi ska fortsätta att ställa om.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Nära vård på riktigt, ställd av Malin Sjölander (M). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Expedierat till: Malin Sjölander (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 149  Ärendenummer RS 2024/1364 

Svar på interpellation - Uppföljning av Fossilbränslefri 
Region 2030 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Martin Kirchberg (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordföranden Angelica Katsanidou (S): 
”Regionen antog 2006 målet "Fossilbränslefri Region 2030" för att göra 
regionen oberoende av fossila bränslen inom energiförsörjning, transporter 
och arbetsmaskiner. Det må vara vällovligt att sträva efter oberoende av 
fossila bränslen. Det räcker dock inte att maximera miljömässig hållbarhet. 
De beslut som ska leda till oberoende måste även vara socialt och 
ekonomiskt hållbara för länets skattebetalare. 
Många olika beslut har fattats i Region Kalmar län för att nå målet om 
oberoende. Sverigedemokraterna Kalmar län har många gånger efterfrågat 
analyser av nyttan i förhållande till kostnaden, men har sällan, eller snarare 
aldrig, fått något vettigt svar från den styrande majoriteten. Vad kostar allt 
detta och vad blir nyttan för skattebetalarna? Vad blir miljönyttan? Vilka 
ekonomiska och sociala konsekvenser får det för medborgarna i Kalmar län? 
Därför önskar jag få svar på följande frågor från regionstyrelsens ordförande: 

1. Vad har merkostnaden för de beslut som ska leda till 
"Fossilbränslefri Region 2030" blivit jämfört med vad det hade kostat 
att fortsätta med traditionella bränslen? 

2. Vad har dessa beslut gjort för konkret nytta och vad är värdet av dem 
för miljön? 

3. Vad har det fått för sociala och ekonomiska konsekvenser för 
medborgarna?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till regionala 
utvecklingsnämndens ordförande Karin Helmersson (C), som lämnar 
följande svar: 
”Martin Kirchberg har i en interpellation ställt frågor om vad merkostnaden 
för de beslut som ska leda till "Fossilbränslefri Region 2030" blivit jämfört 
med vad det hade kostat att fortsätta med traditionella bränslen, vad dessa 
beslut har gjort för konkret nytta och vad besluten har fått för sociala och 
ekonomiska konsekvenser. 
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”Fossilbränslefri region 2030” är ett mål som gäller för Kalmar län som 
geografi, som en del i ett långsiktigt arbete för hållbar regional utveckling. 
Målet har antagits av region och länsstyrelse. Också många andra 
organisationer – kommuner, företag och föreningar – har ställt sig bakom 
samma målbild. 
Frågor om nytta och kostnad kan besvaras på flera sätt. Dels för länet som 
geografi, dels för regionen som organisation. 
Arbetet med klimatförändringarna är ett långsiktigt arbete, de åtgärder som 
vi gör idag får effekt i framtiden. Att därmed göra en kostnadsredovisning 
för de senaste 18 åren är inte rimlig då det är väldigt många parametrar som 
spelar in i den kostnadsbilden. Kostnaden för minskade klimatutsläpp 
behöver också ställas mot alternativkostnaderna för de klimatförändringar 
som uppstår om vi inte gör någonting, d.v.s. om vi fortsätter att öka halten av 
klimatgaser i atmosfären. Redan idag påverkar klimatförändringarna 
invånare och näringsliv i Kalmar län. Klimatförändringarna har bland annat 
inneburit stora ökade kostnader för t.ex. de gröna näringarna. 
Därtill ska vi också lägga de vinster som uppstår i form av till exempel 
arbetstillfällen, nya företag och ökad bruttoregionprodukt. 
Jag noterar att Martin i sin interpellation lyfter aspekter som ekonomisk- och 
social hållbarhet men den miljömässig hållbarheten lyfts inte fram på samma 
sätt. Det är väl känt att jag och Martin har olika syn på miljömässig 
hållbarhet och på klimatfrågan. För oss är alla dessa delar viktiga och måste 
vägas in när vi utformar våra beslut och våra insatser. Utan att väga in 
framtida kostnader för klimatförändringarna och utan att räkna in de 
ekonomiska vinster som kommer tack vare den gröna omställningen så är det 
inte relevant att prata om vad besluten som rör den gröna omställningen har 
kostat, det behöver som sagt ses som en helhet.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Uppföljning av Fossilbränslefri Region 2030, ställd 

av Martin Kirchberg (SD). 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C) 

 
Expedierat till: Martin Kirchberg (SD) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 150  Ärendenummer RS 2024/1361 

Svar på interpellation - Regionens bidrag till Ibn Rushd 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Robin Hanzl (M) har ställt följande interpellation till ordförande i regionala 
utvecklingsnämnden Karin Helmersson (C): 
”Ibn Rushd är en studieförbundsorganisation som under flera år fått bidrag 
från staten och regionen för att bedriva folkbildande verksamhet. 
Folkbildningsrådet har dock nyligen beslutat att dra in det statliga bidraget 
till Ibn Rushd, vilket väcker frågor om hur Region Kalmar län ska förhålla 
sig. 
Moderaterna har tidigare i år krävt att regionen ska pausa utbetalningarna av 
bidrag till Ibn Rushd i avvaktan på vad Folkbildningsrådets utredning, vilket 
regionmajoriteten sa nej till. Detta innebär att man fortsatt låtit skattemedel 
finansiera en organisation som inte uppfyller de krav som ställs på 
folkbildande organisationer i en demokrati. Dock bedyrade majoriteten vid 
tillfället att regionen skulle följa det Folkbildningsrådet kom fram till 
avseende organisationens lämplighet att ta emot skattemedel. Andra regioner 
har agerat annorlunda kring Ibn Rushd. Som till exempel Region 
Västmanland som pausade bidraget och Region Stockholm som återkrävt 
bidragen. 
Folkbildningsrådets beslut att dra in bidraget till Ibn Rushd grundas på 
allvarliga anklagelser om att organisationen brustit i att uppfylla de krav som 
ställs på studieförbund för att erhålla statligt stöd. Anklagelserna inkluderar 
bland annat brister i transparens, ekonomisk redovisning samt potentiella 
kopplingar till odemokratiska rörelser och aktörer. 
Det är av yttersta vikt att regionens medel går till organisationer som värnar 
om demokratiska principer, transparens och ansvarsfull hantering av 
resurser. Därför måste vi politiker säkerställa att alla organisationer som får 
ekonomiskt stöd från regionen lever upp till dessa krav. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Karin Helmersson: 

- Hur ser majoriteten på Folkbildningsrådets beslut att dra in bidraget 
till Ibn Rushd? 

- Har regionen gjort någon egen utredning eller granskning av Ibn 
Rushds verksamhet inom Kalmar län? 

- Kommer regionen att dra in bidraget till Ibn Rushd och återkräva 
redan utbetalda bidrag? 
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- Vilka kriterier använder regionen för att bedöma om organisationer 
som Ibn Rushd ska få ekonomiskt stöd från regionen? 

- Planerar regionen att införa några ytterligare kontrollmekanismer för 
att säkerställa att bidragsmottagare uppfyller de demokratiska och 
ekonomiska krav som ställs?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
Robin Hanzl har i en interpellation till mig ställt ett antal frågor rörande det 
regionala bidraget till Ibn Rushd. Robin lyfter i sin interpellation att 
Folkbildningsrådet beslutat att dra in det statliga bidraget och frågar nu hur 
region Kalmar avser att göra. Innan jag svarar på Robins frågor vill jag dock 
belysa några felaktigheter i Robins interpellation. Robin skriver i sin 
interpellation; 
”Folkbildningsrådets beslut att dra in bidraget till Ibn Rushd grundas på 
allvarliga anklagelser om att organisationen brustit i att uppfylla de krav som 
ställs på studieförbund för att erhålla statligt stöd. Anklagelserna inkluderar 
bland annat brister i transparens, ekonomisk redovisning samt potentiella 
kopplingar till odemokratiska rörelser och aktörer.” 
Detta är en gravt felaktig beskrivning av Folkbildningsrådets beslut. Dels så 
har inte Folkbildningsrådet beslutat om att dra in något bidrag, det har 
beslutat om att inte bevilja bidrag för den kommande treårsperioden. I sitt 
beslut har Folkbildningsrådet gjort en helhetsbedömning utifrån 
studieförbundens ansökningar och beskrivningar av sina 
verksamhetsåtaganden. I dessa verksamhetsåtaganden har de redogjort för 
vilken verksamhet de vill genomföra, vilka målgrupper de vill nå samt hur 
de avser att jobba med de fem kvalitetsområden som i villkoren beskrivs som 
en förutsättning för att få ta del av statsbidraget. I beslutet om statsbidrag för 
åren 2025–2027 bedömer Folkbildningsrådet att Ibn Rushd inte har 
förutsättningar att förvalta och utveckla sin verksamhet i enlighet med det 
nya statsbidragssystemet och att möjligheterna för studieförbundet att 
realisera sitt verksamhetsåtagande är små. Bland annat gör 
Folkbildningsrådet bedömningen att Studieförbundet Ibn Rushd har för svag 
geografisk täckning för att kunna bedriva verksamhet med hög kvalitet i hela 
landet. 
Beslutet har således ingenting att göra med de påstådda brister som Robin 
Hanzl beskriver i sin interpellation. 
Så till svaren på de frågor som Robin ställt i sin interpellation. 
Hur ser majoriteten på Folkbildningsrådets beslut att dra in bidraget till Ibn 
Rushd? 
Vi behöver titta på vilka konsekvenser som detta beslut innebär. Vi ska 
komma ihåg att Ibn Rushd har bedrivit en till allra största del bra verksamhet 
och är ett studieförbund som har nått målgrupper som andra studieförbund 
har haft svårt att nå. För mig är det viktigaste att vi fortsatt kommer ha en bra 
folkbildning i Kalmar län och att vi når de målgrupper som bäst behöver det. 
Har regionen gjort någon egen utredning eller granskning av Ibn Rushds 
verksamhet inom Kalmar län? 
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Folkbildningsrådets bedömning är att det inte finns oegentligheter i 
studieförbundets verksamhet i Kalmar län och har därför inte påbörjat någon 
granskning. Med det som bakgrund har Region Kalmar län inte sett behov av 
att påbörja någon egen utredning eller granskning av Ibn Rushds verksamhet 
i Kalmar län. 
Kommer regionen att dra in bidraget till Ibn Rushd och återkräva redan 
utbetalda bidrag? 
Region Kalmar län kommer inte återkräva några bidrag. Folkbildningsrådets 
beslut grundar sig i bedömningen att Ibn Rushd inte har förutsättningar att 
förvalta och utveckla sin verksamhet under de kommande tre åren, 2025–
2027, i enlighet med det nya statsbidragssystemet, bland annat på grund av 
för svag geografisk täckning. Folkbildningsrådets beslut beror inte på att 
studieförbundet inte uppfyller demokrativillkoren. 
När det gäller det framtida stödet till Ibn Rushd så kommer vi att hantera 
frågan i samband med 2025 års fördelning av Region Kalmar läns 
organisationsbidrag till studieförbund. Det är ändå värt att notera att 
Folkbildningsrådet menar att det kan vara nödvändigt för regioner och 
kommuner att, i sin bedömning av det regionala eller kommunala bidraget, ta 
hänsyn till studieförbundets verksamhet och eventuella samarbeten på 
regional och lokal nivå. 
Vilka kriterier använder regionen för att bedöma om organisationer som Ibn 
Rushd ska få ekonomiskt stöd från regionen? 
Studieförbund med regional verksamhet i Kalmar län kan söka 
organisationsbidrag för sin folkbildningsverksamhet. Bidrag kan beviljas till 
studieförbund som erhåller statsbidrag från Folkbildningsrådet och bidraget 
baseras på av Folkbildningsrådet godkänd verksamhet under senast kända 
verksamhetsår, utifrån antal genomförda studietimmar och unika deltagare i 
Kalmar län. 
Planerar regionen att införa några ytterligare kontrollmekanismer för att 
säkerställa att bidragsmottagare uppfyller de demokratiska och ekonomiska 
krav som ställs? 
Den 8 november 2023 beslutade regionala utvecklingsnämnden att ge 
regionala utvecklingsförvaltningen i uppdrag att se över riktlinjerna för 
organisationsbidrag till studieförbund och återkomma med ett förslag om hur 
de kan anpassas efter Folkbildningsrådets nya statsbidragssystem. Denna 
översyn pågår och en lägesrapport kommer att presenteras för regionala 
utvecklingsnämnden den 2 oktober.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Regionens bidrag till Ibn Rushd, ställd av Robin 

Hanzl. 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C). 

 
Expedierat till: Robin Hanzl (M) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 151  Ärendenummer RS 2024/608 

Svar på interpellation - När öppnar den palliativa 
avdelningen på Västerviks sjukhus 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Åsa Ottosson (M) har ställt följande interpellation till hälso- och 
sjukvårdsberedningens ordförande Mattias Adolfson (S): 
”Frågan har tidigare diskuterats i regionfullmäktige, men den är fortfarande 
lika aktuell. 
Hösten 2022 stängdes den palliativa avdelningen i Västervik. Den är 
fortfarande stängd, och i dag, den 8 april 2024, ligger det inga annonser ute 
på arbetsförmedlingens hemsida. Enligt Socialdemokraterna ska inte 
avdelningen vara permanent stängd. 
Vård i livets slutskede måste prioriteras. Situationen för så väl patient som 
anhörig är mycket svår att befinna sig i. Moderaterna önskar således att få 
information om rekryteringsprocessens framsteg samt när planen är att 
återöppna avdelningen. 
Om det inte ligger ute några annonser och ingen rekrytering genomförs för 
att fylla personalbehovet, särskilt för en så viktig avdelning som den 
palliativa, väcker det frågor kring hur mycket engagemang som egentligen 
finns för att tillsätta dessa tjänster. 
Regionen behöver öppna den palliativa avdelningen och det snarast. 
Västerviks palliativa avdelning var en plats för omsorg, värdighet och 
medmänsklighet. Där fick patienter och deras anhöriga den support och den 
vård som behövdes för att möta livets sista utmaningar på ett sätt som är 
avgörande i en svår livssituation. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Mattias Adolfson (S): 

- När räknas en avdelning som helt nedlagd? 
- När kommer den palliativa avdelningen i Västervik att öppna upp 

igen?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Frågan om när en avdelning räknas som helt nedlagd är inte helt relevant i 
sammanhanget då det inte har funnits en avdelning utan sex vårdplatser för 
palliativ vård inom ramen för medicinklinikernas avdelningar. I samband 
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med planerad ombyggnation flyttades dessa vårdplatser över till en av 
kirurgavdelningarna. På grund av personalbrist har dessa och andra 
vårdplatser temporärt fått stängas. Arbetet vid Västerviks sjukhus är nu 
primärt inriktat på att säkra bemanning till våra befintliga vårdplatser, först i 
ett nästa steg kan det bli aktuellt att avdela specifika vårdplatser för palliativ 
vård. De palliativa patienterna tas självklart om hand och vårdas då på 
vårdplatser på respektive ansvarig klinik. 
Frågan om när en avdelning räknas som helt nedlagd kan besvaras med att 
ett formellt beslut ska ha tagits, verksamheten ska ha upphört att bedrivas 
och att avdelningen ska vara bortplockad från organisationsstrukturen.” 

Handlingar 
1. Interpellation - När öppnar den palliativa avdelningen på Västerviks 

sjukhus, ställd av Åsa Ottosson (M). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Expedierat till: Åsa Ottosson (M) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 152  Ärendenummer RS 2024/104 

Anmälningsärenden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

Bakgrund 
Följande ärenden anmäls till regionfullmäktige för kännedom: 

1. Inkomna motioner och medborgarförslag: 
a. Motion om att möjliggöra kulturresor för landsbygdsskolor 

genom anropsstyrd trafik, ställd av Carl Dahlin (M), Robin 
Hanzl (M), Daniel Lindvall (M) (RS 2024/1229). 

b. Motion om att förbättra och utveckla hjärtstartarverksamheten 
i Kalmar län, ställd av Jimmy Loord (KD) (RS 2024/1316). 

2. Protokoll från regionstyrelsen, nämnder och beredningar: 
a. Protokoll från regionstyrelsen 11 juni och 11 september 

2024(RS 2024/7). 
b. Protokoll från regionala utvecklingsnämnden 13 juni och 21 

augusti 2024 (RS 2024/20). 
c. Protokoll från kollektivtrafiknämnden 20 juni och 22 augusti 

2024 (RS 2024/21). 
d. Protokoll från patientnämnden 13 juni 2024 (RS 2024/24). 
e. Protokoll från beredningen för hälso- och sjukvård från 30 

maj och 5 september 2024 (RS 2024/17). 
f. Protokoll från beredningen för hållbarhet och folkhälsa 31 

maj och 4 september 2024 (RS 2024/16. 
3. Övriga anmälningsärenden: 

a. Regionstyrelsens beslut om hel- och delägda bolags 
verksamheter 2023 (RS 2024/1060). 
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§ 153  Ärendenummer RS 2024/1247 

Svar på interpellation - Arbetsmiljön vid kvinnokliniken 
vid Västerviks sjukhus 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Bo Karlsson (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”I dagarna har arbetsmiljösituationen vid Kvinnokliniken vid Västerviks 
sjukhus uppmärksammats i media. Vid vår regiongrupps besök vid 
Kvinnokliniken tidigare i år, uppmärksammades vi på problemen med 
allergier i form av bland annat luftrörsproblem. Som också nu lyfts i media, 
fick vi vid vårt besök till oss att verksamheten gått miste om åtminstone en 
personal på grund av dessa arbetsmiljöproblem, liksom att vid något tillfälle 
även patienter känt av besvär. Samtidigt framhölls från verksamhet och 
personal oro över att gå ut officiellt med hur stora problemen med lokalerna 
egentligen är: både personal och medborgare är rädda om 
förlossningsavdelning, BB och Gynmottagning i Västervik. Det är en 
omsorg och en oro som vi självklart både respekterar och delar samtidigt 
som vi nu kan konstatera att problemet snabbt blivit mycket mer offentligt. 
Vad som också nämnts i dagarna från både verksamhetsledning och 
ledningsgrupp, och även framkommit medialt, är att det både varit svårt att 
fastställa orsaken till de allergiska besvären och därmed också sambandet 
med lokalernas skick. På detta är vår reflektion att, oavsett om exakta 
orsakssamband är kända eller inte, så borde det utifrån vad som generellt är 
känt om allergiframkallande miljöer, gå att fastställa om brister i lokalerna är 
sådana, att de ”normalt” borde framkalla de besvär med allergier som 
personal upplever. 
Frågan om sambandet mellan lokalernas skick och de allergiska besvären är 
på två plan tidsmässigt. För det första vad som kan/måste göras på kort sikt, 
för det andra den långsiktiga frågan om lokalerna (hus 7). Vid vårt 
verksamhetsbesök tidigare i år fick vi till oss att berörda lokaler inte då fanns 
med i planerna för ytterligare renoveringar. Det framhölls också att en 
eventuell flytt till andra lokaler skulle föra med sig ytterligare problem, i 
form av mycket annat som då också måste flyttas. Att personal påverkas 
negativt till hälsan visar likväl att något måste göras nu. Med stora problem 
både regionalt och nationellt när det gäller kompetensförsörjning och 
rekrytering är det än mer nödvändigt. 
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Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 

1. Finns frågan om lokalerna för Kvinnokliniken, i nuvarande hus 7 
eller på annan plats, med som en del av arbetet med uppdatering av 
Västerviks sjukhus lokalstrategiplan och i så fall med vilken 
inriktning? 

2. Vad ytterligare görs nu/kommer att göras konkret för att klarlägga 
orsakerna till de förekommande allergiska besvären hos personal och 
komma till rätta med problemet?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till hälso- och 
sjukvårdsberedningens ordförande Mattias Adolfson (S), som lämnar 
följande svar: 
”Nu pågår planering av fördjupade utredningar och därefter ytterligare 
åtgärder utifrån Conservators punktlista. En förstärkt projektorganisation har 
tillsatts inom regionfastigheter och samarbete med sjukhusledning och 
arbetsmiljö och hälsa intensifieras. Extern projektledning inom sakkunnig 
fukt (Conservator) har kontrakterats. Ny utredning av sakkunnig för att 
kartlägga varifrån problemen kommer är initierad. 
Därifrån kommer regionfastigheter tillsammans med arbetsmiljö och hälsa 
samt sjukhusledningen att göra en bedömning om det med rimliga åtgärder 
går att skapa en god arbetsmiljö tillsammans med renovering och utbyte av 
tekniska system i byggnaden för aktuell verksamhet 
Följande är exempel på vidtagna åtgärder för att förbättra inomhusmiljön: 

- Tätt hus, byte tak och plåtdetaljer. 
- Byte av fönster i delar av huset (förlossning, gyn.) 
- Ventilationen har uppdaterats med nya aggregat för hela huset, 

ventilation i balans i varje rum är mätt och dokumenterat. 
- Fuktskadade innertak är utbytta. 

I lokalstrategiplanen bedöms samtliga enheter som har verksamhet inom 
sjukhusområdet. Alla verksamheter i hus 07 är högprioriterade och finns 
med i den första nybyggnationen för vårdverksamhet. Där kan lokaler 
anpassade för verksamhetens flöde och karaktär stödjas tillsammans med 
goda och nära samband för de verksamheter som det finns kritiska 
samarbeten med, såsom operation och barnkliniken/neonatalavdelning. 
En förstudie för att flytta ut verksamheter såsom patienthotellet och fler 
funktioner för att skapa mer yta att disponera för kärnverksamheterna i 
byggnaden har initierats. Detta kan ge möjligheter att nyttja andra plan i 
byggnaden beroende på utfallet av Conservators utredning. Förstudierna är 
nyligen uppstartade och pågår parallellt med fuktutredning och planering av 
åtgärder för att komma till rätta med inomhusmiljöärendet.” 
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Handlingar 
1. Interpellation - Arbetsmiljön vid kvinnokliniken vid Västerviks 

sjukhus, ställd av Bo Karlsson (SD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Expedierat till: Bo Karlsson (SD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 154  Ärendenummer RS 2024/1241 

Svar på interpellation - Vad görs för att förbättra 
arbetsmiljön vid kvinnokliniken i Västervik 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Maud Ärlebrant (KD) har ställt följande interpellation till hälso- och 
sjukvårdsberedningens ordförande Mattias Adolfson (S): 
”Problemen med arbetsmiljön och luften i lokalerna för kvinnokliniken vid 
Västerviks sjukhus har varit kända under ett antal år. Medarbetare känner 
förkylningssymtom och enligt ett inslag i SVT Småland tar majoriteten av de 
påverkade allergimedicin för att inte bli sjuka på jobbet. 
Det framgår även att medarbetare tvingats säga upp sig på grund av hur 
dåligt de mår av luften i lokalerna. För Region Kalmar län, som lider av 
personalbrist inte minst inom förlossningsvården, är det givetvis alarmerande 
om människor tvingas sluta på grund av bristfälliga lokaler. 
Med anledning av detta vill jag fråga Mattias Adolfson: 

- Vilka åtgärder vidtar Region Kalmar län för att komma till rätta med 
problemen i lokalerna? 

- Hur ser planeringen ut för en ombyggnation/nybyggnation av 
kvinnokliniken/förlossningen i Västervik?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Nu pågår planering av fördjupade utredningar och därefter ytterligare 
åtgärder utifrån Conservators punktlista. En förstärkt projektorganisation har 
tillsatts inom regionfastigheter och samarbete med sjukhusledning och 
arbetsmiljö och hälsa intensifieras. Extern projektledning inom sakkunnig 
fukt (Conservator) har kontrakterats. Ny utredning av sakkunnig för att 
kartlägga varifrån problemen kommer är initierad. 
Därifrån kommer regionfastigheter tillsammans med arbetsmiljö och hälsa 
samt sjukhusledningen att göra en bedömning om det med rimliga åtgärder 
går att skapa en god arbetsmiljö tillsammans med renovering och utbyte av 
tekniska system i byggnaden för aktuell verksamhet. 
Följande är exempel på vidtagna åtgärder för att förbättra inomhusmiljön: 

- Tätt hus, byte tak och plåtdetaljer. 
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- Byte av fönster i delar av huset (förlossning, gyn.) 
- Ventilationen har uppdaterats med nya aggregat för hela huset, 

ventilation i balans i varje rum är mätt och dokumenterat. 
- Fuktskadade innertak är utbytta. 

I lokalstrategiplanen bedöms samtliga enheter som har verksamhet inom 
sjukhusområdet. Alla verksamheter i hus 07 är högprioriterade och finns 
med i den första nybyggnationen för vårdverksamhet. Där kan lokaler 
anpassade för verksamhetens flöde och karaktär stödjas tillsammans med 
goda och nära samband för de verksamheter som det finns kritiska 
samarbeten med, såsom operation och barnkliniken/neonatalavdelning. 
En förstudie för att flytta ut verksamheter såsom patienthotellet och fler 
funktioner för att skapa mer yta att disponera för kärnverksamheterna i 
byggnaden har initierats. Detta kan ge möjligheter att nyttja andra plan i 
byggnaden beroende på utfallet av Conservators utredning. Förstudierna är 
nyligen uppstartade och pågår parallellt med fuktutredning och planering av 
åtgärder för att komma till rätta med inomhusmiljöärendet.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad görs för att förbättra arbetsmiljön vid 

kvinnokliniken i Västervik, ställd av Maud Ärlebrant (KD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Expedierat till: Maud Ärlebrant (KD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 155  Ärendenummer RS 2024/889 

Svar på interpellation - Tillgängligheten på 
folkhögskolorna 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Carl Dahlin (M) har ställt följande interpellation till regionala 
utvecklingsnämndens ordförande Karin Helmersson (C): 
”Enligt regionplanen är folkhögskolorna särskilt till för personer med olika 
sorters funktionsvariation. Dessvärre är det svårt på vissa skolor och 
omöjligt på andra att bo på internat om man sitter i rullstol. Exempelvis på 
Högalid finns inga rum anpassade för rullstolsburna. 
Därutöver är det också svårt, eller rentav omöjligt, för medarbetare som 
sitter i rullstol att arbeta på vissa skolor. 
Pengar avsätts årligen i budget för att tillgänglighetsanpassa men det saknas 
medarbetare att leda ett sådant arbete. ”Det är roligare att få klippa band” är 
en uttalad ursäkt för att mer personalresurser inte läggs på just 
tillgänglighetsanpassning. 
Mot bakgrund av ovan ställer jag följande frågor till Karin Helmersson (C): 

- Vad är majoritetens besked till personer i rullstol som vill antingen 
jobba eller studera (inklusive bo på internat) på exempelvis Högalids 
folkhögskola? 

- Hur rimmar majoritetens ambition att folkhögskolorna särskilt ska 
vara en plats för personer med funktionsvariation när många av dem 
inte kan bo på dess internat? 

- Är majoriteten öppna för att använda delar av de budgeterade medel 
som finns avsatta för tillgänglighetsanpassning till att rekrytera 
personer som kan se till att arbetet blir gjort? 

- När är det majoritetens ambition att folkhögskolorna i allmänhet, och 
Högalid i synnerhet, kan ta emot personer i rullstol såsom boende på 
internatet liksom medarbetare?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Carl Dahlin har i en interpellation till mig ställt ett antal frågor som alla rör 
tillgängligheten på våra folkhögskolor. 
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Jag vill inleda med att lyfta fram folkhögskolornas arbete, det gör en otroligt 
viktig insats och är en viktig verksamhet för väldigt många människor. För 
mig är det självklart att våra folkhögskolor ska vara tillgängliga för alla och 
det är också ett arbete som pågår. Jag har dock respekt för att det ibland inte 
är helt lätt att hitta lösningar då lagstiftningen ibland ställer motstridiga krav. 
Vi ska också komma ihåg att våra folkhögskolor är byggnader som ofta 
anses ha ett högt kulturhistoriskt värde vilket försvårar större förändringar. 
De åtgärder som hitintills är gjorda är att det har gjorts en inventering över så 
kallade ”enkelt avhjälpta hinder”. Många av dessa har också åtgärdats och 
för de som återstår har en åtgärdsplan tagits fram. 
2020 så gjordes en inventering avseende brister i tillgänglighet tillsammans 
med en sakkunnig certifierad tillgänglighetskonsult. Regionfastigheter 
arbetar med att åtgärda bristerna i samband med varje projekt eller underhåll 
genomförs i våra byggnader. Några enskilda ärenden för att enbart åtgärda 
vissa brister har prioriterats utifrån angelägenhetsgrad. 
Vad är majoritetens besked till personer i rullstol som vill antingen jobba 
eller studera (inklusive bo på internat) på exempelvis Högalids 
folkhögskola? 
I dagsläget så är Högalids folkhögskola begränsat tillgänglighetsanpassat. 
Det går att ta sig fram obehindrat i viss del av skolan samt matsal. Internatet 
är begränsat tillgängligt i dag. Enligt tillgänglighetsutredningen krävs en 
investering på drygt fyra mnkr för att tillgänglighetsanpassa 
folkhögskolorna. På vissa av folkhögskolorna, såsom Högalid, finns behov 
som inte kan tillgodoses enbart med byggtekniska åtgärder, utan det krävs 
även att verksamheter flyttar inom fastigheten och att interna flöden ses över. 
Arbeten pågår med anpassningar av Ölands folkhögskola. 
Hur rimmar majoritetens ambition att folkhögskolorna särskilt ska vara en 
plats för personer med funktionsvariation när många av dem inte kan bo på 
dess internat? 
Som jag har beskrivit ovan så anser vi att det är en självklarhet att alla 
människor ska kunna känna sig välkomna till våra folkhögskolor. Det är 
också därför som frågan om tillgängligheten är ständigt aktuell för oss. Men 
som jag också beskrivit ovan så är det inte helt enkelt och det finns inga 
snabba lösningar då lagstiftningen är motstridig och vi har höga 
kulturhistoriska värden att ta hänsyn till. 
Är majoriteten öppna för att använda delar av de budgeterade medel som 
finns avsatta för tillgänglighetsanpassning till att rekrytera personer som kan 
se till att arbetet blir gjort? 
De medel som är avsatta riktar sig till fastighetsförändring och har en 
förankring mot konkret behov. Vi upplever att vi har en bra koll på vad som 
behöver göras och fastighetsprojekten prioriteras utifrån patientsäkerhet, 
lagkrav, arbetsmiljö, säkerhet, robusthet och ekonomi. 
När är det majoritetens ambition att folkhögskolorna i allmänhet, och 
Högalid i synnerhet, kan ta emot personer i rullstol såsom boende på 
internatet liksom medarbetare? 
Så snart som det bara är möjligt utifrån de utmaningar som jag beskrivit 
ovan. Det är ett pågående arbete som vi försöka komma så snabbt fram i som 
möjligt. 
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Handlingar 
1. Interpellation - Tillgängligheten på folkhögskolorna, ställd av Carl 

Dahlin (M). 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C) 

 
Expedierat till: Carl Dahlin (M) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 156  Ärendenummer RS 2024/1315 

Svar på interpellation - Mycket är bra - mycket kan bli 
bättre 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Nyligen besökte sjukvårdsministern länet och i media utdelades 
uppskattning från regeringen för mycket av det arbete som dagligen utförs 
inom sjukvården i länet. Det är bra. Vi gläds åt det som förtroendevalda, det 
är ett gott betyg framförallt för våra medarbetare och till godo för länets 
invånare. 
Men, det finns fortfarande patienter i vårt län som lider och väntar på vård. 
Du, Angelica Katsanidou, som var med när sjukvårdsministern besökte länet, 
vad vill du konkret göra för att korta väntetiderna för utprovning av 
hörapparater? Hur vill du förbättra den palliativa vården? När kommer du att 
ta initiativ till att också vår region får tillgång till ambulanshelikopter? 
Varje region har sina starka och svaga sidor. Region Kalmar län är ledande 
inom flera områden och har förbättringspotential inom andra. Flera av våra 
problem är långvariga och därmed kan man börja misstänka att det inte 
nödvändigtvis är resurserna utan strukturerna som brister. Regeringen och 
statsbidrag till trots så vilar ansvaret för länets sjukvård ytterst på den 
styrande majoriteten. 
Med anledning av ovanstående vill jag därför fråga Angelica Katsanidou: 

- Hur vill du korta väntetiderna inom hörselvården? 
- När återöppnar den palliativa enheten på Västerviks sjukhus? 
- Hur ser planeringen ut för landningsplattor för ambulanshelikoptrar 

vid våra tre sjukhus?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”- Hur vill du korta väntetiderna inom hörselvården? 
I likhet med interpellationen i samma ämne i juni är svaret att hörselvården 
fortsatt är en viktig och prioriterad fråga. 
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SCV-majoriteten följer frågan noga och tar den på stort allvar. Sedan 
föregående interpellation har tillgängligheten ökat och regionen har 
upphandlat extern kapacitet. Regiondirektören arbetar fortsatt med att 
aktualisera och intensifiera arbetet med hörselvården med utgångspunkt i 
utredningen som gjordes 2019 för att stärka tillgängligheten. 
- När återöppnar den palliativa enheten på Västerviks sjukhus? 
Det har inte funnits en palliativ avdelning vid Västerviks sjukhus utan det 
har rört sig om sex vårdplatser vikta för palliativ vård inom ramen för en 
befintlig vårdavdelning. I första skedet låg dessa vårdplatser på en av 
medicinklinikernas avdelningar, i samband med planerad ombyggnation 
flyttades dessa vårdplatser över till en av kirurgavdelningarna. På grund av 
personalbrist har dessa och andra vårdplatser temporärt fått stängas. 
Arbetet vid Västerviks sjukhus är nu primärt inriktat på att säkra bemanning 
till våra befintliga vårdplatser, först i ett nästa steg kan det bli aktuellt att 
avdela specifika vårdplatser för palliativ vård. De palliativa patienterna tas 
självklart om hand och vårdas då på vårdplatser på respektive ansvarig 
klinik. Vid behov av specialiserad palliativ vård kan patienterna få vård på 
Länssjukhusets specialistenhet. 
- Hur ser planeringen ut för landningsplattor för ambulanshelikoptrar vid 
våra tre sjukhus? 
Det finns inga planer på att bygga landningsplattor på befintliga sjukhus 
idag. Samtliga sjukhus bedöms vara placerade relativt nära en lokal allmän 
flygplats. I kommande lokalstrategier utreder Regionservice 
Fastighetsutveckling, möjligheten att uppföra helikopterplatta på tak vid 
nybyggnation och direkt flöde till akutmottagning så att omlastning inte 
behövs. Riskbedömning och bullerutredning görs för att möjliggöra denna 
typ av helikopterplatta för de fall framtida behov och beslut så kräver.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Mycket är bra - mycket kan bli bättre, ställd av 

Jimmy Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Expedierat till: Jimmy Loord (KD) 

Angelica Katsanidou (S) 
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§ 157  Ärendenummer RS 2024/893 

Svar på interpellation - Varför avlövar ni Oskarshamns 
sjukhus 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Anni Juhl Nielsen (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Steg för steg och år efter år har det pågått en avlövning av Oskarshamns 
sjukhus. När oppositionen har ställt frågor till den styrande majoriteten om 
vad som är planen med sjukhuset har vi fått svaret att det ska finnas tre 
sjukhus i Region Kalmar Län men att all verksamhet inte kan finnas på alla 
tre sjukhus. 
Senaste avlövningen av sjukhuset har drabbat akutverksamheten och 
medicinkliniken. Nu finns det inte längre tillgång till vårdplatser på 
sjukhuset för personer som är i behov av utökad övervakning, som till 
exempel patienter med intox. 
Antalet sängplatser på medicinkliniken förändras vecka för vecka och ibland 
flera gånger i veckan. Det blir olika från dag till dag vilka och hur många 
patienter sjukhuset kan ta emot. 
Rutiner för ambulanspersonalen, som ska transportera patienter till 
sjukhuset, måste ändras dag för dag och vecka för vecka. För personalen på 
sjukhuset och på ambulansverksamheten påverkas arbetssituationen negativt 
av de ständiga förändringarna. Risker finns även för att patientsäkerheten 
försämras. 
Trots ständiga frågor från oppositionen har den styrande majoriteten inte 
varit tydlig i sin kommunikation kring planen för Oskarshamns sjukhus. Det 
skapar en stor osäkerhet, otrygghet och frustration hos invånarna i 
mellanlänet samt för personalen på sjukhuset och inom 
ambulansverksamheten, att inte få veta varför det ständigt pågår en 
avlövning av sjukhuset. 
Därför vill jag ställa följande frågor: 

1. Har risk- och konsekvensanalyser gjorts i samband med de 
förändringar som gjorts på Moa, Mima, Iva samt de förändrade 
arbetstiderna för sjukhusets narkossköterskor? Vad har dessa visat? 
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2. Hur har förändringar i verksamheten på Oskarshamns sjukhus 
kommunicerats till ambulansverksamheten, akutmottagningarna i 
Kalmar och Västervik samt till hälsocentralerna i mellanlänet? 

3. Hur säkerställer ni att ambulansverksamheten alltid har uppdaterade 
rutiner med information om vilka patienter som kan tas emot på 
Oskarshamns sjukhus 

4. Hur försäkrar ni er om att alla regionens invånare får tillgång till en 
patientsäker och likvärdig vård?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till hälso- och 
sjukvårdsberedningens ordförande Mattias Adolfson (S), som lämnar 
följande svar: 
Har risk- och konsekvensanalyser gjorts i samband med de förändringar som 
gjorts på Moa, Mima, Iva samt de förändrade arbetstiderna för sjukhusets 
narkossköterskor? Vad har dessa visat? 
Ja, riskbedömningar och riskanalyser enligt regionens rutiner är gjorda och 
de risker som kom upp under dessa är åtgärdade. (Det har gjorts ett stort 
antal riskanalyser och att i detalj gå igenom vad de visat är inte görligt i detta 
sammanhang.) Anestesisjuksköterskorna har inte förändrade arbetstider. 
Hur har förändringar i verksamheten på Oskarshamns sjukhus 
kommunicerats till ambulansverksamheten, akutmottagningarna i Kalmar 
och Västervik samt till hälsocentralerna i mellanlänet? 
Kommunikation till ambulansverksamheten och hälsocentralerna sker 
kontinuerligt. Bland annat genom styrgruppsmöte då dessa verksamheter 
medverkar varje månad. Kommunikation mellan akutmottagningarna sker 
varje vecka mellan verksamhetscheferna. 
Hur säkerställer ni att ambulansverksamheten alltid har uppdaterade rutiner 
med information om vilka patienter som kan tas emot på Oskarshamns 
sjukhus? 
Det är ambulansverksamheten som äger dokumentet destinationsstöd och 
innehållet i detta kommuniceras med inblandade verksamheter och anpassas 
efter behov och alltid i samband med att förändringar görs på Oskarshamns 
sjukhus. 
Hur försäkrar ni er om att alla regionens invånare får tillgång till en 
patientsäker och likvärdig vård? 
Att vården i Region Kalmar län organiseras på ett sådant sätt att vi uppnår så 
jämlik vård som möjligt är oerhört högt prioriterat. Detta är kommunicerat 
och väl känt i alla verksamheter. Region Kalmar län har betydande 
utmaningar vad gäller att bedriva sjukvård, detta av så väl geografiska som 
demografiska skäl. Det till trots faller regionens sjukvård påfallande ofta väl 
ut i nationella jämförelser, detta gäller inte minst invånarnas förtroende för 
vården och deras uppfattning om huruvida vården fördelas på ett jämlikt sätt 
utefter behov.” 

84Comfact Signature Referensnummer: 1812976



Region Kalmar län 
Datum 
2024-09-26 

 
 

 

 

Handlingar 
1. Interpellation - Varför avlövar ni Oskarshamns sjukhus, ställd av 

Anni Juhl Nielsen (SD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Expedierat till: Anni Juhl Nielsen (SD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 158  Ärendenummer RS 2024/1369 

Svar på interpellation - Hur motiverar du den svällande 
administrationen 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Vi kan konstatera att Region Kalmar län har ekonomiska problem och ett 
område som särskilt sticker ut är regionens administration. På bara fem år, 
från 2017, har regionen ökat sina medarbetare med 14%. Under samma tid 
har exempelvis Västmanland ökat med 1% och Örebro 2%. Medan regioner 
som Stockholm, Västra Götaland, Norrbotten och Västernorrland till och 
med minskat sin administration. 
Sverigedemokraterna är mycket oroliga för regionens ökande administration. 
Modern teknik, såsom AI, blir alltmer effektiv och kan idag användas till att 
förenkla administrativa processer, vilket borde vara en naturlig del av 
regionens utvecklingsarbete. 
Därför önskar jag få svar på följande frågor från regionstyrelsens ordförande: 

1. Hur motiverar du den svällande administrationen jämfört med ovan 
nämnda regioner? 

2. När kommer man börja nyttja AI för att minimera tiden som läggs på 
administration?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till 
personalutskottets ordförande Lena Granath (V), som lämnar följande svar: 
”I interpellationen lyfts att Region Kalmar läns administration ökat, vilket 
ställs mot utvecklingen i Västmanland, Örebro, Stockholm, Västra Götaland, 
Norrbotten och Västernorrland. Den ställs även i samband med regionens 
ekonomi. 
Inledningsvis är det viktigt att betona att det ekonomiska läget i Sveriges 
regioner och kommuner starkt påverkas av omvärldens ekonomiska 
utveckling. Det faktiska antalet administrativa tjänster är litet i förhållande 
till andra yrkeskategorier, och kostnaderna är små i förhållande till regionens 
totala ekonomi. I yrkeskategorier med färre medarbetare kan även små 
förändringar ge ett till synes stort statistiskt genomslag, även om ökningen 
av det faktiska antalet tjänster är liten. 
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I interpellationen blandas även uttrycken administration och administrativa 
tjänster. Administrativa tjänster är de yrkesgrupper som har som främsta 
arbetsuppgift att utföra administrativa uppgifter, medan administrationen är 
uppgifterna i sig. Administration är en nödvändig del av offentlig 
verksamhet, och en förutsättning för öppenhet och rättssäkerhet, effektiv 
samordning, dokumentation och redovisning. Region Kalmar läns 
administratörer en viktig arbetsgrupp som gör ett nödvändigt arbete, som 
bland annat möjliggör för patienter att få insyn i sin vård, för vården att följa 
upp och förbättra sin verksamhet, för att patienters övergångar mellan olika 
vård ska kunna ske på ett så bra sätt som möjligt, för forskning och för 
medborgare och förtroendevalda att få insyn i och kunna påverka. 
I interpellationen används Västmanland, Örebro, Stockholm, Västra 
Götaland, Norrbotten och Västernorrland som jämförelseregioner. Det är 
oklart på vilka grunder urvalet gjorts och hur resultaten påverkas av 
skillnaderna mellan regionerna. Den statistiska utvecklingen säger heller 
inget om den faktiska utvecklingen, eftersom inte regionerna har samma 
utgångsläge från när mätningen börjar. En region som uppvisar en 
minskning eller en liten ökning kan ha ett mycket stort antal administrativa 
tjänster vid utgångsläget, medan en region som ökar kan ha ett för litet antal 
eller ha lagt en alltför stor del av de administrativa uppgifterna på annan 
personal. 
Rent organisatoriskt kan det även skilja sig mellan hur olika regioner väljer 
att registrera olika tjänster. Det är inte självklart att en administratör bara gör 
rent administrativa uppgifter. Orsakerna kan även ses i hur varje region valt 
att utforma sin organisation och till exempel arbeta med olika typer av 
utvecklingsarbete. 
Region Kalmar län och våra grannregioner utgår ofta från ett antal 
jämförbara regioner vid jämförelser. Dessa är Blekinge, Kronoberg, 
Jönköping, Halland och Jämtland Härjedalen. I en jämförelse mellan dessa i 
januari månad 2024 kan ses att regionerna är ungefär jämförbara när det 
gäller antalet administratörer/handläggare per tillsvidareanställd (9–12 
procent), där Region Kalmar län ligger på den lägsta nivån 9 procent. 

Region 
Blekinge 

Region 
Jämtland 
Härjedalen 

Region 
Kronoberg 

Region 
Kalmar 
län 

Region 
Jönköpings 
län 

Region 
Halland 

10 procent 12 procent 11 procent 9 procent 9 procent 11 procent 

Även när det gäller antal administratörer/handläggare per 100 000 invånare 
ligger Kalmar lågt på 270. 

Region 
Blekinge 

Region 
Jämtland 
Härjedalen 

Region 
Kronoberg 

Region 
Kalmar 
län 

Region 
Jönköpings 
län 

Region 
Halland 

330 347 337 270 271 262 

När antalet administratörer sätts i relation till jämförbara organisationer och 
tar hänsyn till regionernas storlek ses det att interpellationens 
grundantagande inte är lika tydligt som det anges. 

87Comfact Signature Referensnummer: 1812976



Region Kalmar län 
Datum 
2024-09-26 

 
 

 

 

När det gäller orsakerna har detta tidigare lyfts i svaret på motionen Mer 
sjukvård – mindre pappersarbete, som behandlades av regionfullmäktige i 
september 2023 men också i en rad interpellationer och debatter. 
När det gäller administrationen i hälso- och sjukvården lyfts främst högre 
dokumentationskrav, uppbyggnaden av civilförsvaret, hanteringen av riktade 
statsbidrag och olika IT- och informationsfrågor. På kort sikt har även 
Covid-19-pandemin inneburit en stor ökning av administrativa uppgifter. 
Generellt kan ses att lagändringar och uppbyggnaden av civilförsvaret 
innebär mer administration i hela organisationen. 
Regionen har anställningsprövning för samtliga administrativa tjänster för att 
pröva behovet av administrativ personal mot de ekonomiska utmaningar vi 
står med och inför. Som vi har tagit upp i flertalet debatter med 
interpellationsställare är inte regionens problem huvudsakligen ett överflöd 
av administration. När det kommer till administration är problemet snarare 
administrativa uppgifter. 
När det gäller att nyttja AI som ett sätt för att minimera tiden som läggs på 
administration så är AI en väldigt ny teknik. Den kan medföra stora 
möjligheter att utveckla hur regionens verksamheter arbetar, men som också 
fortfarande är ny och oprövad. Region Kalmar län följer utvecklingen inom 
området och ser över hur nya tjänster och teknik kan implementeras i 
organisationen. Samtidigt gäller att det fortfarande kommer behövas 
personal som arbetar med AI-tjänsterna, och AI kommer inte att ersätta 
administrativa tjänster men kan däremot komma att överta administrativa 
uppgifter. 
AI är ett samlingsnamn för flera olika tekniker, vissa används redan idag. Ett 
av de verktyg som använder AI är exempelvis taligenkänning, något som 
införs för att minska de administrativa uppgifterna. Det finns även verktyg 
som tas fram och används i den kliniska verksamheten för att effektivisera 
arbetet. Det är dock viktigt att komma ihåg att AI i verksamheter som arbetar 
nära eller med vård och omsorg inte kan vara oförsiktiga i implementering 
av AI-verktyg, då misstag gjorda av AI kan få förödande effekter för 
enskilda patienter.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur motiverar du den svällande administrationen, 

ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Expedierat till: Claus Zaar (SD) 
  Lena Granath (V) 
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